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Forsiden:
165 af DFIF's over to tusin
de keglespillere havde fun
det til Esbjerg i weekenden 
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stævne. Læs mere herom 
side 14.
Foto. Yrsa Jørgensen.

DFIF og fremtiden
På det kommende formandsmøde er DFIF og fremtiden sat på dagsorde

nen. Det sker i form af et “værksted", hvor formændene får mulighed for 

at analysere og vurdere DFIF’s nuværende målgrupper og aktiviteter, og 
derefter pege på ønsker, behov og muligheder.

Som en særlig optakt til denne debat, har FIRMAIDRÆT bedt forbundsstyrel
sen samt forbundets tre stående udvalg, Uddannelsesudvalget, Aktivitetsud
valget og Idrætsudvalget om at fremkomme med deres tanker, ideer og visioner 
til, hvordan udvalgenes arbejde skal forme sig i fremtiden, og hvilke målgrup
per udvalgene mener, at DFIF skal henvende sig til.

Udvalgene har på de næste sider i dette blad sparket nogle bolde på banen, 
indeholdende nogle flotte visioner, og det skal blive spændende at se, om for
mændene vil spille med. Udvalgenes daglige arbejde er meget forskelligartet, 
men det er værd at bemærke, at udvalgene hver især peger på nogle områder, 
hvor DFIF skal styrke indsatsen i fremtiden:
Familien, virksomhedskultur og gruppen af ikke-erhvervsaktive.

Samtidig peger man på, at de traditionelle idrætsgrene tilstadighed vil være 
hjørnestenene i forbundet. Men kan DFIF rumme alt dette, og kan de frivillige 
ledere løfte de mange opgaver? Det skal formandsmødet give et fingerpeg om, 
og nogle af de ting man skal svare på er:

Mener vi noget alvorligt med at DFIF har familien med i formålsparagraffen? Vil 
eller kan den frivillige leder ude i DFIF’s kredse og sammenslutninger bidrage 
til, at familien inddrages, eller skal forbundet vende tilbage til udgangspunktet, 
nemlig arbejdspladsen, og udelukkende udvikle nye tilbud til de ansatte på 
virksomhederne?

Og hvad med dem der ikke har tilknytning til en virksomhed? Vil DFIF gøre 
noget for dem, så ligger der her en kæmpe udfordring for de frivillige ledere. 
Aktivitetsudvalget peger på, at der i så fald er behov for nye aktiviteter, der 

kan samle i et fællesskab istedet for at skille og inddele. DFIF skal udvikle til
bud til de arbejdsledige, efterlønsmodtagerne og ældregruppen, der har behov 
for at indgå i et idrætsligt fællesskab på tværs af køn, alder og færdigheder.

Det betyder, at DFIF skal udvikle og finde en model for et breddere idrætsbe
greb, der ikke kun består af motions- og konkurrenceidræt, men som også inde
holder et socialt aspekt og en sundhedsvinkel. Med nye aktiviteter, der kan 
fremme den fysiske og psykiske trivsel på arbejdspladsen og i familien, vil DFIF 
også i fremtiden kunne stimulere interessen for idræt, motion og samvær.

John Thrane
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Omstilling og udvikling
Hvordan skal fremtiden for

me sig for DFIF? Hvad skal 

forbundet tilbyde, og hvem 

skal have tilbuddene? 

Forbundsstyrelsen stiller her 

nogle spørgsmål, som det 

kommende formandsmøde 

den 29. og 30 april kan give 

svaret på.

Formandsmødet står for døren 
med ét væsentligt punkt på 
dagsordenen: Hvordan skal 

fremtiden forme sig for Dansk 
Firmaidrætsforbund?

Styrelsen er blevet bedt om at 
komme med et bud på, hvordan 
fremtiden bør se ud for forbundet. 
Dette finder styrelsen ikke hensigts
mæssigt, da den ikke ønsker at fore
gribe tingenes gang på formands
mødet, men at det naturligvis er et 
spørgsmål, der ligger styrelsen 
stærkt på sinde fremgår tydeligt ved 
en gennemlæsning af styrelsesrefe
raterne, hvor fremtiden har været 
debateret på mange møder.

Grundlaget ændret
Dansk Firmaidrætsforbund er en 

del af det danske samfund, og 
kendsgerningerne er, at ændringer
ne i dette samfund sker meget hur
tigt. Vi må som forbund derfor også 
være i stand til at ændre os i takt 
med de anderledes krav, der bliver 
stillet til et idrætsforbund som 
vores.

Kigger man bare lidt i bakspejlet, 
vil det være klart for enhver, at det 
grundlag, vi i dag har for vores virk
somhed er et andet, end det forbun
det i 1946 blev startet på.

Samfundet har ændret sig - for
bundet har ændret sig, men der er 
ingen tvivl om, at grundlaget for for

bundets virksomhed stadig er base
ret på de rent idrætslige aktiviteter. 
Vi har i tidens løb ændret formålspa
ragraf, og i den nuværende er famili
en også inddraget. Det der i første 
omgang skulle give det enkelte 
firmaidrætsmedlems familie mulig
hed for at deltage i afviklede turne
ringer, har siden udviklet sig til, at 
der i dag bliver lavet aktiviteter, der 
direkte er målrettet imod den hele 
familie.

De idrætslige aktiviteter skal være 
hjørnestenene i forbundets virke.

Hvem skal have tilbuddene?
For styrelsen er der ingen tvivl 

om, at det i mange år fremover sta
dig vil være de idrætslige aktiviteter, 
der skal og vil være hjørnestenene i 
forbundet, men der er heller ingen 
tvivl om, at skal vi blive ved med at 
udvikle os rent størrelsesmæssigt, 
og for den sags skyld også kvalitets
mæssigt, er det nødvendigt, at kom
me med andre tilbud til vores 
omverden.

Det er derfor af uvurderlig betyd
ning, at vi på dette formandsmøde 
kommer med nogle bud på: Hvad 
skal forbundets tilbud være, og 
hvem skal tilbuddene gives?

Lokal eller central styring?
Til dags dato har forundets tilbud 

væsentligst være rettet mod arbejds

pladsen, men er det nok med denne 
målgruppe? I de statistikker, der i 
dette blad er vist for aktiviteterne i 
aktivitetsudvalget, fremgår det, at 
kampagneaktiviteterne og aktiviteter 
omkring Idræt om dagen og Ældreid
ræt bliver modtaget af en større og 
større del af den danske befolkning.

Er det derfor tiden at ændre mål
gruppen fra at være arbejdspladsen 
til at være hele den danske familie.
Er familien målgruppen, hvem skal 

så være den udfa
rende kraft. Skal 
dette udelukken
de ske gennem 
sammenslutnin
gerne, eller skal 
dette ske fra cen
tralt hold.

Det sociale 
aspekt

Som det frem
går af medierne er 
der også kommet 
mere focus på 
idrætsorganisatio
nerne om, hvorle
des disse forvalter 

de økonomiske midler der tilgår dis
se. Har forbundet og dermed kredse 
og sammenslutninger mulighed for 
at indgå i et mere formaliseret sam
arbejde om løsningen af de sociale 
problemer, der er i vort samfund?
Det er endnu et spørgsmål, som det 
er vigtigt at forholde sig til.

I ovenstående er der mange 
spørgsmål, men ingen svar, men i en 
demokratisk organisation, som 
vores er det vigtigt, at det er gen
nem debatter på møder af den 
karakter, som det kommende for
mandsmøde har, at svarerne bliver 
givet.

Styrelsen ser derfor med stor for
ventning frem til et forhåbentlig 
spændende møde, der kan give en 
afklaring på en del af de stillede 
spørgsmål. Vel mødt!

Forbundsstyrelsen, DFIF.
n

3
S

æc-t
>T3

CD
CDCJ1

M

3

Form
andsm

ødet og D
FIF's frem

tid



Form
andsm

ødet og D
FIF's frem

tid

3£U
a
æC-+

>X5
M&

CD
CDcn

►1

4

Stikord til fremtiden
Idrætten skal medvirke til at 

genskabe det sociale net
værk omkring arbejde, hjem 

og familie. DFIF's aktivitets
udvalg giver deres bud på 

idrættens rolle i fremtidens 

samfund

ennem de seneste par år har 
der været grøde i idrætten. 
Kulturministeriet har foreta

get en række undersøgelser af idræt
ten, og der er omfordelt økonomiske 
midler, så de modsvarer de ændrede 
krav. På DFIF’s nært forestående for
mandsmøde rettes blikket fremad, og 
aktivitetsudvalget (AU) vil i den 
anledning gerne "kaste et par bolde 
på banen" og give sit bud på ingredi
enserne i fremtidens idræt.

Idrættens rolle
Idrætten fremover vil blive mere 

kompleks og ikke kun bestå af moti
ons- eller konkurrenceidræt. Idræt
ten skal også gennem motionsakti
viteter på tværs af alder, køn og 
kunnen på arbejdspladsen, familien, 
naboskaber mv. være medvirkende

**I fremtidens idræt er der brug 
for aktiviteter der kan samle i 
fællesskab, hvor deltagerne kan 
løse opgaver, le og svede sam
men uden at skulle være på et

i»
fast hold

til at genetablere de sociale netværk 
omkring arbejde, hjem og familie, 
som vores opsplittede hverdag har 
brudt ned. Netværk som spiller en 
afgørende rolle i vores daglige triv
sel, tryghed og velvære.

Nye aktiviteter kan 
samle i fællesskab

Idrætten er først og fremmest 
forankret i de traditionelle idræts
grene som fodbold, badminton og

bowling, og disse vil og skal overle
ve i fremtiden. Men der er behov for 
nye aktiviteter, der er bygget op 
efter andre principper end konkur
rence, køns- og aldersopdeling og 
færdigheder. Der står nye potentiel
le idrætsudøvere i kulissen og ven
ter på et tilbud, der kan indfri deres 
krav til motion. Der er brug for akti
viteter, der kan samle i et fællesskab 
istedet for at skille og inddele. Der 
er brug for aktiviteter, hvor delta
gerne kan løse opgaver, le og svede 
sammen uden at skulle være på et 
fast hold. Ældregruppen, familier og 
mennesker uden arbejde har behov 
for at kunne indgå i et idrætsligt fæl

lesskab, hvor der er brug for alle, og 
hvor man savnes, når man ikke kan 
komme. Hvis man vil have fat i disse 
grupper må man gå ud over den 
" almindelige" ramme for idrætten.

Tværgående idrætstilbud
Familien, ældregmpper og menne

sker med fritid om dagen, foretrækker 
tværgående idrætstilbud, dvs. fleksi
ble og foranderlige aktiviteter, som til
passes brugergruppen udfra deres 
behov. Sveden, kampen og konkurren
cen skal stadig indgå i idrætstilbudde
ne, men latter og samvær er elemen
ter, som også skal vægtes højt, så glæ
den ved idrætten kan blomstre.

Stigning I antal personer inden for AU's områder 1993-1994

Antal personer

Figurerne viser udviklingen i AU's områder på baggmnd af ind
beretningsskemaer. AU's satsning på Ældreidræt, Familieidræt 
og Idræt om Dagen er ved at slå igennem, og der er flot frem
gang over hele linien - også på kampagnerne. Der vil uden tvivl 
fortsat være behov for fokus på områderne, der mmmer en 
meget stor potentiel gruppe af fremtidige "nye" idrætsudøvere.

Stigning i procent inden for AU's områder 1993-1994

Ældreidræt 

Familieidræt 

IDA

Løbetouren 

Tour de Pedal 

DK-stafet



Trivsel og samvær
Fremtidens idræt bør have en 

sundhedsvinkel. De traditionelle 
idrætter kan tilfredsstille konkurren
cekravene, men der skal også arbej
des på at tilbyde aktiviteter, der kan 
fremme den fysiske og psykiske triv
sel. Ikke mindst i forhold til arbejds
pladsen og ældregruppen findes der 
her en stor udfordring. Den fremtidi
ge idræt skal være sjov og sund for 
at fange interessen hos de nye mål
grupper, og den skal være en mulig
hed i en sund tilværelse.

Ny model for 
medlemsregistrering

I forlængelse af denne udvidelse 
af idrætsbegrebet vil det også på 
sigt blive nødvendigt med en ny 
registreringsmodel af medlemmer 
under DFIF. Enkeltmedlemskaber 
som familiemedlemskaber er selvføl
geligheder, men også direkte med-

11 Sveden, kampen og konkur
rencen skal stadig indgå i 
idrætstilbuddene, men latter og 

samvær er elementer, som også
»i

skal vægtes højt

lemskaber af DFIF kan komme på 
tale, hvis forbundet vil dække de 
nye målgruppers idrætsbehov og 
ikke lade nogen i stikken.

Gør brug af AU fremover.
AU vil gerne støtte op omkring 

sammenslutninger, som ønsker at 
gå aktivt ind i udviklingen af idræt
ten . AU vil yde råd og vejledning 
fra konsulenterne, men samtidig 
også tilbyde udlån af aktivitetskas
ser med rekvisitter til tværgående 
aktiviteter, udbyde kurser i samar
bejde med UU, formidle igangsætte
re eller instruktører til familieidræt, 
ældreidræt, virksomheds-trim og 
idræt i dagtimerne. Derudover kan 
AU tilbyde økonomiske tilskud gen
nem Regnbuen til igangsætning af 
nye spændende aktiviteter. Idræts
udviklingen er i fuld gang, så det er 
bare med at komme frem i lyset med 
alle gode ideer, så DFIF kan være 
aktiv part i denne udvikling.

De fælles mål 
gøres synlige

Firmaidrættens fundament 

er arbejdspladsen, men 

Idrætsudvalget peger også 

på en bredere målgruppe og 

en styrkelse af forbundets 

landsstævneaktiviteter

Hvor skal vi hen, du? Et rele
vant spørgsmål man bør stil
le sig selv og andre engang 

imellem for bl.a. der igennem at få 
målsætningerne frem i lyset. Og det 
er jo netop, hvad der bliver gjort i 
forbindelse med det kommende for
mandsmøde den 29. og 30. april, 
hvor det er DFIF’s fremtid og firma
idrættens målgrupper, der er sat til 
debat.

Målgruppen gøres breddere
Idrætsudvalget har internt arbej

det med disse spørgsmål igennem 
længere tid, og vi er af den opfattel
se, at den målgruppe vi hidtil har 
arbejdet med, nemlig arbejdsplad
sen, ikke længere er bred nok. Det 
er jo ingen hemmelighed, at såvel 
størrelsen samt antallet af arbejds
pladser er reduceret i de seneste år.

Vi er derfor pisket til at forandre 
os i takt med de strømninger, der 
rører sig i samfundet. Derfor mener 
vi, at en af de målgrupper, der skal

A f Jan Reinhold,
formand for Idrætsudvalget, DFIF

arbejdes med i fremtiden, er famili
en, om ikke andet så på baggrund af 
vores formålsparagraf. Men også 
gruppen af ældre samt arbejdsledi- 
ge bør indgå i vores arbejde. Det gør 
de allerede i mange sammenslutnin
ger, og det er så vores opgave i 
Idrætsudvalget at gøre dette lands
dækkende. Stævner, hvor man kan 
mødes på tværs af alder og køn, 
ældreidrætsstævner samt familie
stævner.

Landsstævnerne 
skal styrkes

Samtidig må vi selvfølgelig ikke 
glemme hele fundamentet for firma
idræt, som jo stadig er arbejdsplad
sen. Det betyder blandt andet, at 
vores lands stævneaktiviteter skal 
styrkes. I den kommende periode vil 
vi i Idrætsudvalget se nøje på form, 
indhold og arbejdsmetoder omkring 
vores landsstævner. Hvem siger, at 
det er den korrekte form, vi har idag 
med landsstævner i hver enkelt 
idrætsgren? Det kunne jo være en 
ide, at vi skulle afvikle flerkamp- 
stævner eller bevare den gamle 
form; men ikke hvert år, hvor man så 
kunne arrangere alternative idræts
stævner på landsplan. Kun fantasien 
sætter grænserne her.

Øget PR indsats
Et andet område er PR og mar

kedsføring. Det er et utroligt vigtigt 
område, uanset hvilken form man 
vælger, eller hvilken vej man vil gå. 
Det er et område vi skal være bedre 
til fremover, for det er jo her igen
nem, man sætter målene for fremti
den og ens egen virke. Målene skal 
være synlige for alle i forbundet, 
således at vi trækker på samme 
hammel.
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Udvikling skabes
Uddannelsesudvalget satser på de tre V ’er,
Viden, Visioner og Virksomhedskultur, og vil 

inddrage den nyeste informationsteknologi i 
forbundets uddannelsesvirksomhed

A f Kjeld Engelharth,
formand for Uddannelsesudvalget,
DFIF

eg er blevet bedt om op til for
mandsmødet i april 1995 at 
komme med uddannelsesud

valgets tanker, ideer og visioner for 
hvordan udvalgets arbejde skal og 
vil forme sig i fremtiden og hvilke 
målgrupper udvalget mener, at DFIF 
skal satse på. Jeg vil her give et bud 
på ovennævnte.

Først og fremmest må uddannel
sesmønstret udvikles, så det til 
enhver tid passer til de krav der stil
les til løsning af den opgave som 
lederen og instruktøren skal udføre.

Udviklingen skal med andre ord 
skabes "nedefra" og uddannelses
udvalget skal og vil også være para
te og helst på forkant med den 
naturlige udvikling af uddannelse
sønsker og -behov, som opstår nu og 
i fremtiden. Udvalget har derfor i sin 
beretning til formandsmødet i 
november 1994 lanceret de 3 V'er- 
nemlig Viden, Visioner og Virksom
hedskultur.

Behov for efteruddannelse
Udvalget forudser i de kommen

de år et stadigt stigende behov for 
lokale færdighedskurser i amtskred

se og sammenslutninger hvorfor det 
vil være helt på sin plads, at grund
stenen allerede nu bliver lagt til et 
egentligt efteruddannelsesprogram 
for alle de mange " gule" instruk
tører, som udfører et stort arbejde til 
gavn for firmasporten.

Efteruddannelsen for instruk
tørerne vil bygge på det behov som 
instruktøren har for at vide mere om 
anatomi, undervisningsformer, 
idrætsskadeforebyggelse opvarm
ningsformer, kropssprog og meget 
mere. Dertil kommer en række tema- 
og inspirationskurser, som vil give 
instruktøren indblik og færdighed i 
ny viden inden for det idrætslige 
område.

Den frivillige leder må heller ikke 
glemmes. Også her vil behov og 
ønsker om efteruddannelse vokse.
Et uddannelsesprogram er også her 
i støbeskeen.

Uddannelsesudvalget vil tilbyde 
den frivillige leder spændende tema- 
og inspirationskurser, som vil sætte 
den pågældende i stand til på krea
tive og iderige måder at løse proble
mer og inspirere til nytænkning.

Virksomhedskultur
Udvalget finder det vigtigt, at fir

maidrætten gøres mere synlig i 
lokalsamfundet. Udvalget har derfor 
i tankerne et projekt kaldet Virksom
hedskultur. Dette projekt vil sætte 
de lokale instruktører i stand til i 
samarbejde med kursuskontaktper
sonen i kreds eller sammenslutning

- at inspirere og igangsætte idræt 
i virksomheder efter anmodning fra 
disse samt tilrettelægge disse virk
somheders idrætsdage eller andre 
arrangementer

- at formidle viden om DFIF og 
demonstrere forskellige idrætsfor
mer på skoler og andre uddannel
sesinstitutioner.

nedefra
Kurser for arbejdsledige

I uddannelsesudvalget arbejder 
vi også på at inddrage familien mere 
i uddannelsesforløbet. Vi har bedt 
vore forbundsinstruktører komme 
med bud på, hvorledes familien kan 
inddrages i vores uddannelsesvirk
somhed.

Endnu en målgruppe, som 
uddannelsesudvalget finder at DFIF 
må satse på, er de ikke-erhvervsak- 
tive. Denne målgruppe tilbydes alle
rede i efteråret 1995 en weekend 
med masser af inspiration til hver
dagen på det rent idrætslige plan.

Den modulopbyggede uddannel
se, som uddannelsesudvalget har 
skabt både for vore frivillige ledere 
og vore instruktører, vil blive fast
holdt og udbygget i fremtiden, såle
des at lederen og instruktøren selv 
kan sammensætte sit uddannelses
forløb efter behov.

Undervisning via CD-ROM
Alle er enige om, at computere 

og teknologi vil få en enorm rolle i 
det fremtidige uddannelsessystem. 
En stor del af fremtidens undervis
ning, og det på alle niveauer, vil ske 
på computer.

Her må også DFIFs uddannelses
virksomhed følge med. Jeg kan fore
stille mig, at inden for en overskue
lig årrække vil uddannelsesudvalget 
ikke længere på kurser udlevere 
undervisningsmaterialer, som det 
kendes i dag, men derimod må det 
formodes, at alt undervisningsmate
riale fremover udgives på diskette 
eller CD-ROM. På en CD-ROM vil 
der endvidere kunne lægges 
sekvenser af forskellige instruktio
ner, spørgsmål som kursisten skal 
svare på for derefter at få det rigtige 
svar.

Jeg er dog samtidig helt sikker 
på, at en uddannelse via en compu
ter ikke helt vil erstatte de kurser vi 
kender i dag, idet der også i fremti
den vil være et behov for samvær, 
som defineret i DFIFs formålspara
graf.

0



Over 6000 firmaidrætsfolk brugte 
en weekend i marts på et af de 11 
landsstævner som DFIF afviklede. 
Alle fik deres egen specielle ople
velse med hjem, og det er umuligt 
at give et fyldestgørende billede 
af hvorledes alle 6000 har ople
vet fællesskabet.

\ Alligevel vover vi at gøre et J 
\ forsøg. På de næste sider i 

kan du læse om hvad vi fik J 
■k med hjem fra landsstæv- J| 

nerne. God fornøjelse. m
John Thrane, redaktør, DFIF



En energisk holdindsats sikrede pigerne fra Odense Sygehus Idrætsforening landsmesterskabet i håndbold for oldgirls.

m  Fejende flot håndboldfight
Tekst & foto. John Thrane

Pigerne fra Fyn havde de fle

ste kræfter og løb med lands

mesterskabet i oldgirls

Der er ikke meget "old" over 
pigerne fra Fyn, der med flot 
holdmoral og energisk fight 

sikrede Odense Sygehus mesterska
bet i oldgirls håndbold ved lands
stævnet i Ringkøbing den 17.-18. 
marts. Til daglig spiller håndbold
holdet fra Odense Sygehus i dame
rækken i FKS-Odenses turnering, 
hvor den værste konkurrent er 
dameholdet fra TV2.

Rutineret mandskab
- Holdet består af aktive hånd

boldspillere fra klubber i Odense, så 
vi træner ikke sammen, men samles 
kun til kampene i firmaturneringen i 
Odense, fortæller holdets anfører, 
Kirsten Olesen, der står i spidsen for 
et rutineret mandskab.

En hurtig rundspørge blandt 
pigerne afslører, at de fleste har en 
fortid som førsteholdspillere i klub
ber som Stjernen, TPI-Odense, DGH

og Bolbro, og at de alle har deltaget 
i flere landsstævner i håndbold før. 
Et par af spillerne, målvogter Ingeli
se “Putte” Andersen og Kirsten Ole
sen, har været med i over 20 år, og 
de giver topkarakter til stævnet.

- Arrangørerne har styr på tinge
ne. Vi har overnattet i et klublokale i 
ROFI-Centret, og det var helt fint. Et 
landsstævne handler meget om 
samvær og hygge, og vi sætter det 
sociale lige så højt som håndbold
spillet, siger pigerne, der dog var 
lidt utilfredse med dommerne.

- Lørdag var dommerne ikke 
gode, men idag har vi fået de dom
mere som dømte herrekampe igår, 
og de er klart bedre. De er vant til at 
der bliver gået til sagen i opdæknin
gen, og har et bedre blik for hvordan 
spillet udvikler sig, siger Kirsten 
Olesen.

Næsten alle faggrupper på Oden
se Sygehus er repræsenteret på hol
det. Lige fra lægesekretærer og 
sygehjælpere til laboran
ter, fysioterapeuter og 
sygeplejersker. Det 
betød, at Annemarie 
Almar, der også er for
mand for idrætsforenin
gen på Odense Sygehus 
(OSI), var i gode hænder,

da hun fik en slem ankelskade om 
lørdagen.

- Vores fysioterapeut Kirsten 
Thoke fik lappet sammen på mig, så 
jeg kunne spille idag. Det havde 
ikke gået, hvis jeg ikke var kommet 
under behandling med det samme, 
fortæller Annemarie, der indrømmer, 
at et par piller af den stærke slags 
også hjalp på smerterne i anklen.

Skrappe betingelser
Pigerne var kommet til Ring

købing allerede om fredagen for at 
være friske til den første kamp mod 
Centralsygehuset, Esbjerg lørdag 
formiddag. Den kamp blev vundet 
knebent med 8-7. Men i den anden 
kamp mod Unibank, Viborg gik det 
galt. De fynske piger tabte med 6- 
10, og det betød, at resten af kam
pene skulle vindes hvis en finale
plads skulle i hus. Sidste puljekamp 
om lørdagen mod Aalborg Kommu
ne blev vundet 10-7, og så var betin-

DFIF landsmestrer i håndbold 1995
Herrer: Landsholdet, Tønder 
Damer: B&O, Struer 
Oldgirls: Odense Sygehus 
Oldboys: Århus Stiftstidende 
Mixhold: Dacore, Skælskør



gelsen, at søndagens puljekamp 
mod ubesejrede Electromatic, Ran
ders, skulle vindes med mindst 6 
overskydende mål.

Forrygende tempo
Mod Electromatic lagde de fyn

ske piger ud i et forrygende tempo, 
der resulterede i masser af brændte 
chancer til begge hold. Men halvt 
inde i 1. halvleg fik fynboernes for
svar lukket af, godt hjulpet af Ingeli
se “Putte” Andersen, der på det 
nærmeste var som et levende plan
keværk i målet. I anden halvleg fik 
fynboerne for alvor gang i kontra
spillet, hvor Dorthe Møller viste sig 
som en hurtig og sikker afslutter på 
venstrefløjen. Slutresultat 14-6 til 
Odense Sygehus, og vejen til finalen 
var klar hvis Unibank, Viborg ikke 
vandt med mere end to mål over 
Centralsygehuset, Esbjerg.

Den kamp sluttede 8-7 til Uni
bank, og dermed var finalepladsen 
klar.

Storspil i målet
Finalen mod firmaet Kamma 

Pedersen, Randers blev en målfattig 
men dramatisk gyser. En halvlegs
stilling på 3-1 (!) til Randers-pigerne 
vidnede om to stærke forsvar, men 
også om storspil af begge holds mål
vogtere, der bogstaveligt talt tog alt 
indenfor deres rækkevidde. Resten 
tog træværket sig af.

Med fem minutter tilbage var 
stillingen 5-2 til Randers-pigerne, 
der så småt var begyndt at vise 
tegn på træthed. Det blev nådesløst 
udnyttet af de fynske piger, der med 
tre mål på fire minutter, et på straffe 
og to på hurtige kontraløb, fik bragt 
balance i regnskabet. Begge hold 
havde så småt indstillet sig på for
længet spilletid, men blot fem 
sekunder før slutfløjtet, sikrede ven
strefløjen Dorte Møller på et sidste 
energisk gennembrud finalesejren 
til de fynske piger.

Slutresultat 6-5 til Odense Syge
hus over Kamma Pedersen i finalen 
om landsmesterskabet i håndbold 
for oldgirls, og pigerne fra Fyn kun
ne fortjent hjemføre endnu et trofæ 
til samlingen i pokalskabet i kanti
nen på Odense Sygehus.

□

Landsstævne i badminton:
Ingen overraskelser
Tekst og foto. John Thrane

Landsstævnet i badminton blev 
afviklet i Odense med FKS- 
Odense som arrangør den 25.- 

26. marts. Med 39 holdkampe om 
lørdagen og 370 individuelle kampe 
om søndagen, måtte der tages fire 
haller i brug for at finde landsme
strene i de mange rækker.

Stævnets størrelse afskrækkede 
dog ikke Erik Christensen og Kurt 
Vad fra Herning Firma Sport, der 
skal arrangere landsstævnet i bad
minton 1997. De havde taget turen 
til Odense for at snuse lidt til lands- 
stævne-stemnigen.

- Om vi kan magte det? Ork ja, 
siger de to Herning-ledere samstem
mende. Vi har booket Herning-hal- 
len for snart et år siden, og der er 
plads til 25 badmintonbaner. Så kan 
vi have alle deltagerne samlet et 
sted, og det må være en fordel for 
alle.

Gætter deltagerantallet
Bjarne Sørensen fra DFIF’s bad

mintonsektion glæder sig til den 
dag, der foreligger et rigtigt EDB- 
program til badminton.

- Idag kan vi kun gætte os til et 
deltagerantal. Når vi får fat i det rig
tige EDB-program, kan vi bedre føl

ge hvem der deltager i holdturne
ringen og den individuelle turne
ring. Idag kan vi kun gætte på 450- 
500 deltagere, siger Bjarne Søren
sen, der afslører, at han vil tage 
spørgsmålet om Danmarksserie-spil- 
leres deltagelse i kreds- og lands
stævner op på det kommende års
møde.

DBF's nye Danmarksserier er 
idag ikke landsdækkende, men kun 
regionale.

Dårlig seedning
Der var ros til stævnearrangører

ne, men også kritiske røster til lod
trækningen. Således mødte Bent 
Christensen i herresingle veteran 1, 
allerede i kvartfinalen Frans Peter
sen fra Næstved.

Bent vandt med 17/16, 17/15 i 
det som Bent betegnede som den 
moralske finale.

- Stævneledelsen kender os 
udmærket. Derfor synes jeg det er 
for dårligt, at de sætter alt for man
ge af de stærke i samme halvdel. 
Seedningen er ikke god nok, og det 
giver en skæv turnering, siger Bent, 
der uden problemer vandt de to 
næste kampe, og dermed blev 
landsmester i Veteran 1. Bent er 39 
år og holder sig i form ved at træne 
to gange om ugen i klubben Sven
strup, hvor han spiller på klubbens 
2. hold i serie to.

Johnny Jørgensen (tv) og Jørn Alexandersen fra Randers Kommune deltog i 
double i veteran 1. De måtte bøje sig i semifinale til Flemming Larsen og 
Christian Hansen, Næstved, med 15-12, 15-13 efter en lige og spændende 
kamp. Trætheden meldte sig, måske mest hos Johnny, der ved skiftet til som
mertid kom til at stille uret frem to gange, så natten blev ekstra kort.
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På skinner 
til bordtennis
Landsstævnet i bordtennis kørte på skinner i 
Sønderborg. 40 spillere fra Helsingør, Næst

ved og Hillerød tog turen til det sønderjyske 

med særtog

A f Geert Madsen 
Foto. Jørgen Hjort

ormanden for Helsingør Firma 
Idræts bordtennisafdeling, 
Marius Jensen, havde en lidt 

speciel opgave i forbindelse med 
landsstævnet i bordtennis i Sønder
borg. Han skulle - om ikke kontrolle
re billetterne - så dog i hvert fald 
sørge for, at alle deltagere fra sam
menslutningerne i Helsingør, Hille
rød og Næstved kom med Hornbæk- 
banen til og fra Sønderborg.

- Naturligvis kunne vi have gjort 
turen hurtigere i bil. Men så havde

vi ikke haft det sociale samvær. Nu 
blev vi i ordets bogstaveligste for
stand rystet godt sammen, siger 
Marius Jensen.

Bragende succes
De i alt 40 deltagere havde nem

lig bestilt plads i Hornbæk-banen, 
som i anledning af landsstævnet 
havde fået DSB’s tilladelse til at 
tage turen til Sønderborg fredag og 
retur til Nordsjælland søndag. Det 
viste sig at blive en bragende suc
ces, selv om turen tog 8 timer hver 
vej.

- Vi kunne sagtens have gjort 
turen hurtigere, men af sikkerheds

mæssige grunde måtte toget kun 
køre 80 km/t. Men tiden føltes ikke 
lang, for vi havde indrettet en bar i 
den ene ende af toget. Den blev flit
tig brugt samtidig med, at der blev 
spillet kort, raflet og klunset til den 
helt store guldmedalje, fortæller 
Marius Jensen med begejstring i 
stemmen.

Han er sikker på, at de tre klub
ber tilsammen kunne stille med så 
mange deltagere, netop fordi trans
porten foregik på utraditionel vis. 
Den kostede i øvrigt kun 200 kr. pr. 
deltager, og den lave pris skyldes, at 
togpersonalet tog gratis med til 
landsstævnet i det sønderjyske mod

DFIF landsmestrer i bordtennis 1995
H o ld
Herrer klasse 1: NFS, Næstved 
Herrer klasse 2: LP. Lund, Århus 
Herrer klasse 3: Jydsk Telefon, Århus 
Oldboys klasse 5: I.P. Lund, Århus 
Oldboys klasse 6: Ventilator Sport, Næstved 
Damer klasse 1: AKI, Aalborg 
Mix klasse 1: SOC 1, Helsingör

In d iv id u e lt  h e r re r
Single klasse 1: Hans Christensen, CC&Co Aalborg
Single klasse 2: Jens Andersen, Jydsk Telefon, Århus
Single klasse 3: Mogens Morkeberg, NFS Næstved
Single klasse 4: Nicolaj Nyborg, Brdr. Engholm, Sønderborg
Oldboys klasse 5: Gert Schumacher, Samson, Bov
Oldboys kisse 6: Per Elmtrup, Sønderborg
Oldboys kisse 7: Tommy Hansen, Danfoss, Sønderborg
Veteran klasse 8: Ebbe Møller, I.P. Lund, Århus
Double klasse 1: Brian Christensen/Mik Frederiksen, Næstved
Double klasse 2: Brian Pedersen/John Carlsen, Aalborg
Double klasse 3: Rene Helding/Vagn Sørensen, Rask Mølle, Horsens
Double klasse 4: Armon Nikrozil/Peter Jensen, Posten Århus
Olboys double klasse 5: Bent Ole Jacobsen/Poul E. Madsen, DSB Århus
Olboys double klasse 6: Jan B. Lund/Chresten Tougård, Grundfos, Viborg

In d iv id u e lt  d a m e r
Single klasse 1: Vibeke Scheider, Sørens Spætter Århus
Single klasse 2: Ketty Pedersen, BB Electronic, Horsens
Single klasse 3: Helle Sørensen, HFI, Horsens
Single klasse 4. Helle Sørensen, HFI, Horsens
Oldgirls klasse 5: Ketty Pedersen, BB Electronic, Horsens
Double klasse 1: Solveig Christensen/Lisbeth Willadsen, HFI Horsens
Mixdouble klasse 9: Solveig Christensen/Max Jensen, HFI Horsens
Mixdouble klasse 10: Ullam Christensen/John Thomsen, Sørens Spætter Århus

at få opholdet betalt.

Gjort meget for 
sikkerheden

- Vi fik ideen til at benytte 
Hornbæk-banen for mange 
måneder siden. At få lov til at 
leje DSB’s skinner er ikke noget, 
man bare gør lige fra den ene 
dag til den anden. Der skal 
snakkes med utrolig mange 
myndigheder, inden den endeli
ge køreplan kan udarbejdes, og 
det hænger naturligvis sammen 
med det sikkerhedsmæssige. 
Det nytter jo ikke noget, at vi 
pludselig er flere tog på samme 
spor.

- Jeg skal gerne indrømme, 
at arbejde med at tilrettelægge 
turen har været mere omfatten
de, end jeg havde forestillet

Klar til afgang med Hornbæk-baner. 
Bordtennisledeme fra Helsingør, Næst 
ved og Hillerød, Marius Jensen, Fred 

Ibsen og Lauritz Ehlers havde det dejlig 
sammen med de øvrige deltagere



En overgang blev der spillet på ikke færre 
end 24 horde ved landsstævnet i Sønderborg. 
Det var derfor heller ikke noget at sige til, at 
stævneleder Erik Hjort havde bordtennisbol
de i øjnene, da stævnet sluttede kl. 17.

mig, da ideen blev født. På den 
anden side har vi alle lært hinanden 
at kende på tværs af sammenslut
ningerne, og det tillægger jeg stor 
betydning, siger Marius Jensen, 
som i 1996 får hovedansvaret for 
afviklingen af landsstævnet i bord
tennis i København.

Flere bordtennisspillere
- Der bliver ikke spillet meget 

bordtennis i de københavnske sam
menslutninger, så vi har i Helsingør 
Firma Idræt sagt ja til at arrangere 
landsstævnet. Det gjorde vi også i 
1994, så vi står da ikke helt på bar 
bund, siger bordtennisformanden, 
som glæder sig over en stigende 
interesse for bordtennisspillet i HFI.
I dag er der 50 spillere mod kun 15 
for tre år siden.

For en god ordens skyld skal det 
nævnes, at landsstævnet i Sønder
borg havde samlet 157 spillere. Selv 
om der på et tidspunkt blev spillet 
ved 24 borde, nærmede klokken sig 
alligevel 17 om søndagen, inden de i 
alt 29 landsmestre var fundet. Først 
på det tidspunkt kunne stævneleder 
Erik Hjort og hans mange hjælpere 
begynde at tænke på andet end 
bordtennis.

□

-  Hvorfor landsstævne i fodbold? Det er sjovt at være med og møde andre 
hold. Så enkelt lyder forklaringen fra Taxa-Sport fra Helsingør, der havde 
taget deres maskot Stine på et år med. Det gav dem en sejr på 10-1 i puljen 
over Esbjerg Kommune, men sejren rakte kun til en 3. plads i puljen efter Hol
stebro Kommune og KV 84, Ringsted.

Landsstævne i fodbold:

Ny deltagerrekord
Tekst & foto. John Trane

Med 85 tilmeldte hold var 
der nu rekorddeltagelse 
ved landsstævnet i fod

bold, der blev afviklet i Helsingør 
den 11.-12. marts. Helsingør Fir
masport stod som arrangør, og sek
tionsformand Sv. Aage Bødker var 
naturligvis meget tilfreds med, at 
det netop blev i hans hjemby, at der 
blev sat deltagerrekord.

Flere mix-hold med
-  Man plejer ellers at sige, at 

landsstævnerne øst for Storebælt 
sjældent bliver så store, men måske 
er det slut nu, siger Sv. Aage Bød
ker, der konstaterer, at det især er i 
mixrækken fremgangen ligger.

-  Det viser sig nu, at det var en 
god ide, at vi også indbyder toerne 
fra kredsstævnerne. Og måske tæl
ler det også med, at firmaerne lette
re kan stille mixhold i dag.

Holdene fordelte sig med 24 hold 
i herrerækken, 24 i mixrækken, 16 i 
damerækken, 13 i oldboysrækken og 
8 i den forholdsvis nye veteranræk
ke.

-  Det er dog stadig langtfra alle 
amtskredse, som udnytter deres ret 
til at sende to hold. Langt de fleste 
nøjes med at sende et hold i hver 
række, siger Sv. Aage Bødker.

Hold diskvalificeret

Mix-rækken er den populære 
række. Der bliver gået til sagen og 
man kan se, at der er mange af 
pigerne der har spillet fodbold i 
mange år. Samtidig er det tydeligt, 
at herrene nu har lært at tage hen
syn til pigerne. Scoring af pigerne 
tæller dobbelt, og det giver mange 
sjove situationer, når pigerne skal 
spilles fri til skud på mål.

Netop i mixrækken opstod der 
problemer, som gav anledning til en 
kedelig diskvalifikation af to hold. 
Fredericia Garnision, og CSC, 
København havde spillere med, der 
også deltog i damerækken. Begge 
hold handlede i god tro, idet man 
tidligere, for at få mixrækken igang, 
måtte deltage i begge rækker. Ifølge 
DFIF's fællesbestemmelser må man 
ved landsstævner kun deltage på ét 
hold eller idrætsgren. De nye regler 
vil blive præciseret overfor kredsene 
på det kommende årsmøde, oplyser 
Sv.Aage Bødker.

DFIF landsmestrer i 
indefodbold 1995
Herre: Frederiksværk Brolægning- 
Damer: Sparekassen Kronjylland 
Oldboys: Nykøbing F. Kommune 
Veteran: Ecco-Let, Tønder 
Mixhold: Due Plast, Fjerritslev
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Danmarks
største
bowlingstævne
Med 1072 deltagere satte 

landsstævnet i bowling end

nu engang deltagerrekord

A f Geert Madsen 
Foto. Jørgen Hjort

anmarks største landsstævne 
i bowling blev afviklet per
fekt! Sådan lyder stort set 

alle meldinger fra såvel deltagerne 
som stævneledelsen efter weeken
den den 25. og 26. marts, hvor ikke 
færre end 1072 bowlingspillere fra 
hele landet havde sat hinanden 
stævne. Det betød, at 52 baner var i 
gang på samme tid i fire bowlin
gcentre i Kolding og Vejle.

Bowling i 100 timer
Formanden for bowlingsektionen 

under Dansk Firmaidrætsforbund,

Kirsten Andreasen, er ikke bange 
for at sige, at landsstævnet kørte 
perfekt uden store problemer. Og 
hun er heller ikke bange for at bruge 
ordet succes.

- Alt kørte efter planen, også 
tidsplanen. Så hvad den side af 
landsstævnet angår, er der ikke så 
meget at sige. Men alligevel bør vi 
nok overveje, om ikke næsten 1100 
deltagere er toppen af, hvad et 
landsstævne kan klare, siger Kirsten 
Andreasen.

- Jeg er i hvert fald ikke i tvivl 
om, at vi fremover skal regne med 
endnu flere deltagere, hvis ikke der 
sker en eller anden form for beg
rænsning. Den er jeg personligt ikke 
meget for, men på den anden side 
bliver vi vel også nødt til at sætte en 
grænse.

- Problemet er isoleret set ikke 
de mange deltagere, men mere om 
at have baner nok. Ved landsstæv
net havde vi 52 baner, og det lyder

Bowling i firmaidrætten er blevet en 
succes uden sidestykke. Ved lands
stævnet skulle der spilles bowling på 
52 baneri sammenlagt 100 timer før 
end pokalerne var fordelt.

umiddelbart af mange. Alligevel bli
ver der spillet bowling i sammenlagt 
100 timer under stævnet.

Hvad tiden angår, er der en 
naturlig begrænsning. Vi startede 
fredag kl. 17 og sluttede først søn
dag kl. 19 med præmieoverrækkelse. 
Længere kan vi ikke trække stævnet, 
for vi skal tage hensyn til, at mange 
af deltagerne også har langt hjem.

Fri tilmelding i 1996
Kirsten Andreasen siger, at 

spørgsmålet om at begrænse antal
let af deltagere til landsstævnet i 
bowling på et eller andet tidspunkt 
nødvendigvis må komme til drøftel-

Landsstævnets nervecenter - resul
tatberegningen - var placeret i KIF- 
Centret i Kolding med EDB-eksper- 
ten Karsten Lillebæk fra Vejle Firma 
Sport som ansvarlig. Her er han i 
telefonisk forbindelse med banerne i 
Vejle, mens formanden for DFIF’s 
bowlingsektion, Kirsten Andreasen, 
og formanden for bowlingafdelingen 
i Kolding Firma Sport, Jan Nielsen, 
følger slagets gang.



se. Hun slår dog fast, at der til 
landsstævnet i København i 1996 
ikke komme begrænsninger af 
nogen art. Alle, der har lyst til at 
være med, kan således frit tilmelde 
sig.

Fremover skal en landsstævnear
rangør dog kunne stille med 36 
baner, og derfor ligger det allerede 
nu fast, at stævnerne fremover må 
afvikles i flere byer, som det var 
tilfældet i år med Kolding og Vejle. 
Der findes ganske enkelt ikke 36 
baner i en enkelt by, heller ikke selv 
om byen har flere bowlingcentre.

- Bowling er blevet en succes 
uden sidestykke. Den sidste 
opgørelse i DFIF viser således, at 
der er ikke færre end 21.269 spillere 
fordelt på 38 sammenslutninger. 
DFIF er derfor det idrætsforbund 
med flest registrerede bowlingspil
lere i Danmark. Tallene er fra 1994, 
så måske er tallet i dag større, siger 
Kirsten Andreasen, som samtidig 
giver et par eksempler på spillets 
popularitet i firmaidrætten. I Kolding 
Firma Sport er der således 1200 spil
lere mens Vejle Firma Sport har 
1400, og begge steder kommer der 
hele tiden flere til.

Hurtig resultatformidling
Hvad resultatformidlingen angår, 

gav den ikke anledning til nervøsitet 
eller problemer, selv om der var op 
til 30 kilometers afstand mellem 
spillestederne i Kolding og Vejle. 
Nervecentret for resultatformidlin
gen var placeret i KIF-Centret, hvor 
EDB-eksperten Karsten Lillebæk fra 
Vejle Firma Sport styrede begiven
hederne på bedste vis. Fra de to 
bowlingcentre i Vejle indløb resulta
terne via telefax, og 30-40 minutter 
blev de færdige resultatlister ved 
hjælp af modem sendt retur, lige 
klar til at blive hængt op.

- Når vi benytter EDB har det 
ikke længere nogen betydning, hvor 
der spilles. Det, der betyder noget, 
er, at forberedelserne er i orden, for 
under selve stævnet er der ikke tid 
til at eksperimentere med systemet, 
siger Karsten Lillebæk, som ikke fik 
sved på panden trods de mange tal.

Musikken fuldtræffer
Kun de knap 400 deltagere i

aftenfesten fik for alvor sveden til at 
bryde frem. Men det var nu helt 
efter planen, for der blev festet på 
livet løs til langt ud på natten godt 
anført af "Mik & Pyile", der ligger 
nummer et på Dansktoppen i Dan
marks radio med Den hvide orkide.

- Det var lidt af en fuldtræffer

med "Mik og Pyile". De forstod fra 
først til sidst at holde gang i festdel
tagerne, sagde Kirsten Andreasen, 
der hele søndagen døjede med en 
dårlig ryg. Selv siger hun, at den 
ikke havde noget med festen at 
gøre, men.... O

DFIF landsmestrer i bowling 1995
Damer

A-rækken: Pia Rasmussen, DKI Kolding
B-rækken: Lillian Sørensen, Crisplant, Århus
C-rækken: Jette Lillebæk, Desiccate, Vejle
D-rækken: Margit Daring, Klub T.K.S., Fredericia
E-rækken: Tina B. Hansen, Møllen, Sønderborg
F-rækken: Birgit Olsen, Rigshospitalet

Herrer
A-rækken: Finn Ellebæk, Vestjyd. Sigt., Holstebro
b-rækken: Gert Jørgensen, Sun Chemical, Køge
C-rækken: Jan Sørensen, ICM AAB, Fredericia
D-rækken: Stephan Ryvold, Crisplant
E-rækken: Poul Frederiksen, Jypo Sport, Århus
F-rækken: Tonni Ahrensberg, Brdr. Gram, Haderslev

Dame-double
B-rækken: Kirsten Rasmussen/Susanne Henriksen, 

Århus Sporveje
c_rækken: Toni B. Gede/Sonja Hansen, Rigshospitalet
d-rækken: Jette Kipp/Jette Hansen, SAC, Kolding
E-rækken: Lona Rasmussen/Lillian Møller, 

Schubert Seal, Horsens
F-rækken: Anne G. Thychosen/Lene Feldborg, 

Power, Herning

Herre-double
A-rækken
B-rækken: Ole Vinding/Leif Sandberg, Danfoss, Kolding
C-rækkken: Thorkil Jensen/Knud Bagger, GØL, Ålborg
D-rækken: Henrik Jensen/Bent Christensen, 

Raackmann, Horserns
E-rækken: Birger Christensen/Steen Jørgensen, 

Skraldemændene, Århus
F-rækken: Kim Dahlsgård/Andreas Kjelstrup, 

ICM AAB, Fredericia

Mix-double
B-rækken: Grete JAcobsen /Søren Jacobsen, Kims, Odense
C-rækken: Birgitte Sørensen/Jack Pedersen, Jif, Odense
D-rækken: Morten Christensen/Pia Schriver, 

Vahlsted Madsen, Randers
E-rækken: Susanne Eriksen/Henrik Hoffman, 

Den Danske Bank, Århus
F-rækken: ohn Sørensen/Karin Sørensen, Dandy, Vejle

fej
h"
3
3a
æ
C-+

&

CO
CDcn

i-t

13



Kegle-Marie var med

Lykkedyret Kegle-Marie var naturligvis også med ved landsstævnet i Esbjerg. 
Hun er altid med, når Fredericia Bryggeris Kegleklub er ude til stævner. Ved 
bordet ses fra venstre formanden, Anna Margrethe Glumsø, Annie Kørvel, 
Lone Pedersen, Harry Jensen, Niels Chr. Pedersen, Villy Plougmann og 
Grethe Mikkelsen. v

165 spillere fra hele landet 
deltog i keglelandsstævnet i 
Esbjerg

A f Preben Nielsen 
Foto. Yrsa Jørgensen

Kegle-Marie var også med ved 
landsstævnet i Esbjerg den 
18.-19. marts. Hun væltede 

ganske vist ingen kegler, men var 
alligevel en populær skikkelse. Keg
le-Marie er en gravhund og et lykke
dyr og er altid med, når spillerne fra 
Fredericia Bryggeris Kegleklub er i 
aktivitet ved stævner rundt omkring 
i landet.

- Kegle-Marie med tilnavnet Hof 
von Tuborg er både døbt og konfir
meret. Ganske vist ikke af en præst, 
men det betyder jo ikke noget i den
ne sammenhæng, fortæller forman
den for Fredericia Bryggeris Kegle
klub, Anna Margrethe Glumsø.

Keglespillerne fra FB lægger stor 
vægt på det sociale samvær også 
udenfor keglesporten.

- Vi har 14 medlemmer og er en 
stor familie med et fantastisk godt 
sammenhold. Vi hakker meget på 
hinanden, men det foregår altid i en 
humoristisk tone, siger Anna Mar
grethe Glumsø.

Kegleklubben har eksisteret i 12 
år, og har været med ved landsstæv
ner en halv snes gange, bl.a. i Mid
delfart, Aabenraa og Kolding.

Det var i øvrigt anden gang, at 
de østjyske spillere var med i 
Esbjerg, for Esbjerg Firmaidræt stod

også som arrangør af kegle-lands
stævnet i 1991. Ud af de 14 medlem
mer deltog seks fra FB’s kegleklub i 
Esbjerg. Den yngste er 31 år, den 
ældste er 59.

Mange vælger bowling
Ialt 165 spillere dystede på fire 

baner i kælderen under EFI-hal 2 i 
Esbjerg. Langt de fleste kom fra Jyl
land og Fyn, men der var dog også 
seks med fra IBBH (Bispebjerg 
Hospital).

- Vi har kun syv medlemmer i 
vores kegleklub. Tendensen går i 
retning af, at flere og flere - og det 
gælder især de unge - vælger at dyr
ke bowling, fortæller formanden 
Helmut Tietz. Vi spiller normalt kun 
i Københavns-området, men har dog 
været med i et stort firmastævne i 
Berlin for et par år siden. Det var 

også rart at være med i 
Esbjerg, men det er lidt 
ærgeligt, at så få spillere 
fra Sjælland deltog i 
landsstævnet, siger Hel
mut Tietz.

Få unge 
keglespillere

Der er omkring et par 
tusinde registrerede 
keglespillere under DFIF, 
og de 165 af dem var i

aktion ved landsstævnet i Esbjerg.
Et hurtigt blik på DFIF's nyeste 
medlemsstatistik for 1994 afslører, 
at der kun er 349 keglespillere i 
DFIF under 25 år. Den høje gennem
snitsalder indenfor keglesporten 
blev bekræftet ved landsstævnet.
Der deltog næsten ingen unge spil
lere. De unge bliver idag fristet af 
bowlingsporten, der for alvor har 
fået vind i sejlene.

Keglesporten står dog stadig 
stærkt i det sønderjyske, og DFIF 
har netop uddannet 12 nye keglein
struktører, der skal puste nyt liv i 
keglesporten.

Esbjerg Firmaidræt var pænt 
repræsenteret på hjemmebanen i 
EFI-hallerne.

- 10 af spillerne var fra lokale 
klubber, oplyser stævneleder Hans 
Peder Malmos fra Esbjerg Firma
idræt. De kom fra IF Posten, Esbjerg 
Thermoplast og Miljøpack.

Til at afvikle arrangementet fik 
Hans Peter Malmos hjælp fra det 
øvrige kegleudvalg under EFI samt 
af en snes frivillige hjælpere fra 
diverse udvalg. De to stævnedage 
forløb perfekt, og vi fik da ros af 
DFIF for arrangementet, beretter en 
glad Hans Peter Malmos.

□

DFIF landsmestrer i kegler 1995
Hold
A-rækken: MD-Foods, Haderslev 
B-rækken: LKM, Kolding 
C-rækken: Dan, Kolding 
D-rækken: Syd 77, Aabenraa 
E-rækken: Taxa-Sport, Haderslev

Individuelt
A- rækken: Kurt Freiberg, LKM, Kolding 
B-rækken: Bruno Jørgensen. HBM, Haderslev 
C-rækken: Henry Andersen, LKM, Kolding 
D-rækken: Mie. Mouritzen, Taxa-Sport, Haderslev 
E-rækken: Elin Nørgård, Taxa-Sport, Haderslev



- Jo, den er god nok. Vi blev landsmestre. Charlotte Andersen og Torben Juhl 
fra Middelfart Firma Sport fik 1. pladsen i mix-double. Det havde de ikke selv 
regnet med.

Landsmestre i dart:
Overraskede sig selv
Tekst: Geert Madsen 
Foto: Jørgen Hjort

A lle blev overrasket, ikke
mindst Charlotte Andersen 
og Torben Juhl, da de to 

unge fynboer snuppede 1. pladsen 
ved landsstævnet i dart. Charlotte 
Andersen og Torben Juhl arbejder 
begge til daglig hos NKT i Middelfart. 
De er begge medlem af Middelfart 
Firma Sport, og så bor de forresten 
også sammen. Måske derfor er de 
specielt gode til at spille dart. I hvert 
fald bedre end alle øvrige deltagere i 
mix-double ved landsstævnet i Ban- 
kagerhallen i Horsens i weekenden 
den 18. og 19. marts.

Nerver på i finalen
At det unge fynske par vandt 

landsstævnet, kom - ikke mindst for 
dem selv - som den store overraskel
se. De havde end ikke drømt om at få 
en pokal med hjem, men da det virke
lig gjaldt forstod de at slå til. 3-1 blev 
resultatet i finalen. Sådan, færdigt 
arbejde!

- Om vi er overrasket over sejren? 
Det er ikke ordet. Den mulighed hav
de vi slet ikke snakket om, da vi tog 
hjemmefra. Men det er lækkert, kom 
det spontant fra Charlotte Andersen, 
der nok var den mest overraskede af 
samtlige 240 spillere ved landsstæv
net.

- Finalen var bestemt ikke vores 
bedste kamp ved stævnet. Der var 
nok for mange nerver på. Men vores

spil var altså godt nok til, at vi kun 
tage 1. pladsen og den flotte pokal.
Så vi kan vist roligt konstatere, at det 
gik over al forventning, tilføjede Tor
ben Juhl. Han oplyser, at parret 
træner to gange om ugen på banerne 
i Lillebæltshallen.

Speciel atmosfære
Charlotte Andersen og Torben 

Juhl var to af de forholdsvis unge 
spillere ved landsstævnet i Horsens. 
Stævnet afslørede, at alle aldre og alle 
støreiser kan være med, når DFIF ind
byder til landsstævne. Det er med til 
at skabe den helt speciele atmosfære, 
som får mange til at deltage år efter 
år.

Der skal meget til, for at deltager
ne bliver hjemme. Det var Pia Magnu- 
sen fra Svendborg Firma Sport et 
godt eksempel på. Maven var - af 
naturlige grunde, og for nu at sige 
det mildt, mere end stor - men det fik 
hende ikke til at sende afbud til 
landsstævnet. Og hvad skulle den

mandlige halvdel af holdet, Jan Holst, 
så have gjort?

- Min læge sagde, at jeg bare kun
ne tage afsted til Horsens, selv om 
der kun er to uger til, at jeg skal føde. 
Så hvorfor skulle jeg så blive hjemme 
fra nogle gode oplevelser, kom det fra 
den højgravide fynbo. Det kostede 
måske lidt ekstra kræfter at få pilene 
sendt afsted mod skiven, men det 
gik. Og i løbet af få år kan den lille ny 
høre sin mor fortælle om lands stæv
net i Horsens...

Spiller graviditet ingen rolle, gør 
alderen det heller ikke. 66-årige Jens 
Mikkelsen fra Skive og Omegns Firma 
Idræt viste i hvert fald fin form i Hor
sens, og han var ikke spor ked af at 
konstatere, at han nok var stævnets 
ældste deltager. - Det er en oplevelse 
at være med, sagde han begejstret.

Masser af kampe
Og så skal det lige for fuldstæn

dighedens skyld nævnes, at der skul
le spilles ca. 1000 kampe, før lands
mestrene var fundet i de syv forskelli
ge rækker. Der blev såvel lørdag som 
søndag spillet på 10 baner, så aktivi
tetsniveauet var højt. Det var det 
også for stævneleder Michael 
Rasmusssen, formand for Horsens 
Firma Idræts dartafdeling, og han 
medhjælpere.

- Det var første gang, vi stod for
afviklingen af et landsstævne med 
singler og doubler. Vi har tidligere 
prøvet at afvikle et stævne for hold, 
men vi er klar til at sige ja igen, hvis 
DFIF skulle finde på at spørge, siger 
Michael Rasmussen. □

Pia Magnussen fra Svendborg Fir
ma-Sport havde ikke spor lyst til at 
blive hjemme, selv om hun var 
højgradvid. Lægen havde på for
hånd sagt god for turen til Horsens.
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LANDSST

Koncentration 
og krudtrøg
Tekst & foto. Freddy Juhl

Omkring 1000 skytter var 

i aktion ved det kombine

rede landsstævne i 15 m 

riffelskydning og 15 m 

pistolskydning

Holstebro var i weekenden
den 25.- 26. marts for anden 
gang vært ved et landsstæv

ne i 15 m. riffelskydning, og som 
noget nyt var pistolskytterne i DFIF 
også inviteret med. Det betød, at 
henved 1000 firmaskytter var i akti
on i løbet af de to dage ved lands
stævnet, så skydning hører til 
blandt sværvægterne under DFIF.

I Skyttehuset, hvor stævnet blev 
holdt, summede det af livlig aktivi
tet allerede søndag morgen. Alle så 
naturligvis ikke lige friske ud, for 
den traditionelle aftenfest lørdag, 
havde vist været en af de bedre.

Koncentreret atmosfære
På selve skydebanen hersker der 

en fortættet atmosfære. Krudtrøgen 
bølger over banerne mens der sky
des. Alle skytterne koncentrerer sig 
om deres våben og om at sigte så 
godt som muligt. Man ser at skytter

ne, flere gange efter at have sigtet 
et stykke tid, tager våbnet ned fra 
skulderen igen, og dermed prøver at 
få nerverne og åndedrættet helt i ro 
inden de næste afgørende skud afgi
ves.

Efter afgivelse af en serie skud, 
starter motoren snoretrækket med 
en sagte summen, og skiven bringes 
tilbage til skytten så han/hun kan se 
om det hele var anstrengelserne 
værd. Der er ingen af skytterne der 
snakker sammen mens der skydes. 
Efter endt skydning afleveres de 
tomme patroner i nogle store tøn
der, så det dyre messing kan gen
bruges til nyt ammunition, og man 
forlader skydebanen for spændt at 
følge resultaterne, der løbende føres 
ajour på de store tavler.

Stævnet ovre på 30 minutter
Man tilbringer så megen tid i 

konkurrence ved et landsstævne i 
skydning. Skytterne har 30 minutter 
til at afgive deres serie, så det må 
bestemt være noget andet der træk
ker deltagere til. Det kunne Glen 
Mortensen og Erland Maul fra 
Sunds Tekstilfarveri A/S berette om. 
Begge skytter fastslår, at det sociale 
samvær er den afgørende faktor.

- Selv om det kun tager ca. 30 
minutter at skyde, skal man ikke tro 
vi tager det let. Blodet og adrenali- 
nen pumper skam, og vi prøver beg
ge to at skyde op til vores bedste.

Erland Maul (tv) 
og Glen Morten
sen sætter pris på 
samværet ved et 
landsstævne hvor 
man altid møder 
gamle bekendte

Riflerne checkes en ekstra gang 
inden de skal i aktion. Nogle har 
eget udstyr, andre bruger klubber
nes.

Jeg har været med i 10 år, og når 
man først er inde i skydesporten, 
betyder det meget at man bliver ved 
med at møde folk som man har 
været sammen med til andre stæv
ner. Så gør det ikke så meget at 
skydningen ikke tager så lang tid, 
fortæller Glen Mortensen.

Virksomheden støtter
De to skytter fra Sunds Tekstil

farveri får god støtte af firmaet når 
de deltager i stævner. Personalefore
ningen betaler alle udgifter til delta
gelsen undtagen fortæring, og i virk
somheden er man stolte af de to 
skytter, som i årenes løb har hentet 
mange pokaler hjem til pokalskabet 
i firmaets kantine. I år ser det dog 
ikke ud til at der kommer metal med 
hjem.

Detaljerne i orden
Holstebro Firmaidræt beviste 

endnu engang, at sammenslutnin
gen er en dygtig stævnearrangør, 
der har detaljerne i orden. Der var 
sat skilte op i overalt i byen, så de 
mange skytter kunne finde vej til 
Skyttehuset, og udenomsfaciliteter
ne, der er så vigtige til et skyde- 
landsstævne, fungerede fint. Det er 
den slags detaljer deltagerne sætter 
pris på, så deres udsendte hørte kun 
rosende ord fra skytterne om et 
godt landsstævne.



Betænkelige og trætte miner hos 
gutterne fra Grundfos, Bjerringbro 
inden det tredie og afgørende sæt i 

kampen om 2. pladsen mod Oticon,
Thisted.

Tekst & foto. John Thrane

Flere herrehold var savnet 

ved landsstævnet i volley

ball. Idrætssektionen tilfred

se med det sportslige

Sportsligt vellykket
Efter to prøvelandsstævner, et i 

København og et i Århus, 
blev det første officielle 

landsstævne i volleyball afviklet den
1.-2. april i Nykøbing Mors med Mor
sø Firmasport som arrangør.

I DFIF er der registreret knap
4.000 volleyballspillere, men kun 
150 havde fundet til Nykøbing Mors. 
Landsstævnet blev overværet af 
Knud Busch fra DFIF’s idrætsudvalg, 
og formanden for DFIF’s volleyball- 
sektion, Jørgen Larsen.

De savnede deltagelse af flere 
hold, men sportsligt set var de til
fredse.

- Sportsligt har stævnet været 
helt perfekt. I mixrækken har der 
været rigtig mange lige og spænd
ende kampe, og det er mit indtryk, 
at deltagerne har været tilfredse 
både med det sportslige og det soci
ale samvær udenfor banerne. Til 
aftenfesten lørdag hyggede delta
gerne sig, og der var masser af kon
takt holdene imellem, fortæller Jør
gen Larsen, der efterlyste flere hold 
i herrerækken, ligesom en dameræk
ke også savnedes.

Herrerækken havde således kun 
deltagelse af fire hold, og det er for 
lidt i forhold til hvor meget volley
ball der bliver spillet rundt om i 
sammenslutningerne. Volleyballsek- 
tionen vil derfor lave reklame rundt 
om i kredse og sammenslutninger 
for volleyball-landsstævnet.

- Der er jo fri tilmelding til lands
stævnet, så vi kunne godt havde set

flere hold i herrerækken. Til de to 
prøvelandsstævner havde vi delta
gelse af flere hold fra Århus og 
København, men dem savnede vi 
her i Nykøbing Mors. Det undrer 
mig også en smule, at for eksempel 
Grindsted Firmaidræt, der har en 
stor volleyballturnering, slet ikke 
var repræsenteret, siger Knud 
Busch.

Spændende mixrække
Mixrækken var derimod godt 

besat med 15 hold. Det er helt tyde
ligt, at det er lettere for firmaerne at 
stille hold i mix-rækken. Kalundborg 
Firmasport markerede sig flot med 
fire hold, to fra Novo Nordisk, et fra 
Politiet og et fra Kalundborg kom
mune. Mixrækken blev vundet af et 
lokalt hold fra firmaet Asger Mathi- 
assen, Morsø. Holdet vandt finale
puljen over holdene fra Hillerød 
Sygehus og Fredericia Garnision.

Mixholdet fra 
Grundfos bar herre

holdet frem til en 
sejr i 2. sæt i kam
pen mod Oticon. 

Spillerne fra Grund
fos syntes det hav

de været et godt 
landsstævne.

Entusiastisk heppekor
I herrerækken spillede man en 

dobbeltturnering, og her viste Fre
dericia Garnision sig urørlige. Alle 
kampe blev vundet, om søndagen 
endda kun med fem spillere på 
banen, da den sjette af private årsa
ger måtte hjem.

Derfor var det overladt til Grund
fos, Bjerringbro og Oticon, Thisted 
at kæmpe om andenpladsen, og det 
blev et både velspillet og spænden
de opgør over tre sæt. Første sæt 
blev vundet 15-8 af Oticon, Thisted, 
men båret frem af et entusiastisk 
heppekor fra mixholdet, kunne 
Grundfos, Bjerringbro vinde andet 
sæt med 15-9. Et tredie og afgøren
de sæt, hvor hver bold tæller point, 
måtte til. Her satte holdet fra Oti
con, Thisted sig dog igennem med 
en koncentreret indsats, og kunne 
trække sig ud af det spændende 
opgør med en sejr på 15-9.
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Jesper Knudsen (th) fejede al 
modstand af billardbordet og 
vandt finalen over Flemming 

Larsen med 120-56.

Tekst & foto. Alex Mortensen, BFI

Billardtalent til tops
15-årig billardtalent røg 

til tops ved landsstæv

net i billard

Den yngste spiller stjal bille
det ved landsstævnet i bil
lard i Aalborg i den 11.-12. 

marts. Den blot 15-årige Jesper 
Knudsen fra Bjerringbro deltog for 
første gang i et landsstævne, og 
imponerede selv garvede veteraner 
med sit tempofyldte og stort anlagte 
spil.

Jesper Knudsen deltog i D-ræk- 
ken, og her fejede han al modstand 
af billardbordet. Modstanderne blev 
holdt nede på et absolut minimum. I

semifinalen og finalen vandt Jesper 
med et snit på henholdsvis 13.33 og
12.00. Modstanderen i finalen var 
Flemming Larsen, Horsens, og han 
nåede kun 56 point før end Jesper 
var færdig med 10 indgange og et 
snit på 12.00.

Hader at tabe
Jesper startede med at spille bil

lard i Bjerringbro Firma Sport sidste 
år, og her så man straks, at Jesper 
var et talent udover det sædvanlige. 
Lederne sørgede for særpleje, og 
sendte Jesper på billardkursus i 
DFIF, som Jesper afslutter med bil
lard 3 til april i år.

- Jeg hader at tabe, men det er jo 
nok sundt en gang imellem, fortæl
ler Jesper, der får 100 % opbakning 

fra far og mor derhjemme 
når det drejer sig om bil
lard. Jesper deltog også i 
holdturneringen, og sam
men med Jan A. Fisker og 
Alex Mortensen blev det til 
en 3. plads.

Det bliver spændende at 
se hvilken række Jesper 
stiller op i næste år. Det bli
ver ihvertfald ikke i D-ræk- 
ken, idet hans samlede 
landsstævnesnit blev så flot 
som 8.18.

Stigende deltagertal
Billardlandsstævnet går 

på skift mellem København, 
Odense og Aalborg. Det er 
de eneste byer med nok

borde til afviklingen af et lands stæv
ne. Vi talte med stævneleder Ole 
Toft og Knud Busch fra DFIF’s 
idrætsudvalg, der også fungerede 
som stævnejury.

- Da vi planlagde landsstævnet, 
regnede vi med ca. 250 i de indivi
duelle rækker og ca. 35 hold. Det 
blev til lidt flere, men med tre spille
steder gav det ingen problemer med 
afviklingen, siger Ole Toft, der oply
ser, at der blev spillet i Aalborg Bil
lard Klub 31, Solsidens Billardklub 
og Aalborg Firmasports billardloka
ler.

Der skal bruges mange officials, 
men i Aalborg Firmasport har de 
ingen problemer med at skaffe frivil
lige hjælpere.

- De står nærmest på nakken af 
hinanden for at være med, så i den 
retning er det skønt at være leder, 
siger Ole Toft.

Stævnejuryen nåede iøvrigt ikke 
at være i aktion under landsstævnet.

- Det tager vi som et tegn på, at 
det overalt er gået godt. Der har 
ikke været problemer og ingen pro
tester at behandle. Det er bevis på, 
at Aalborg Firmasport har gjort for
beredelserne godt og at det er erfar
ne ledere ude på spillestederne, 
siger en tilfreds Knud Busch.

Et ønske fra flere af de sammen
slutninger der havde flere spillere 
med var, at der var resultatlister fra 
de andre spillesteder, således at 
man kan se hvordan det var gået 
kolleger og holdkammerater.

D FIF  landsm estrer i billard  1995 

Hold, herrer
A-rækken: V.F. Dun, Vamdrup 
B-rækken: FKS, Odense 
C-rækken, Raackmann, Horsens 
D-rækken: Meko, Aalborg 
E-rækken: Glasuld, Vamdrup

Hold, dam er
D-rækken: V.F. Dun, Vamdrup 
E-rækken: Glasuld, Vamdrup

Individuelt, herrer
M-rækken: Kent Erichsen, Vamdrup 
A-rækken: Arne Jensen, Odense 
D-rækken: Kent Lilleballe, Odense 
C-rækken: Per Bulow, Morsø 
D-rækken: Jesper Knudsen, BFI 
E-rækken, Mogens Larsen, Aalborg

Individuelt, dam er
C-rækken: Ingrid Krogh, Vamdrup 
D-rækken: Marianne Smidt, Brønderslev 
E-rækken: Gitte Jacobsen, København
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DFIF tilbyder sine medlemmer 
flot kvalitetstøj til favorable priser

Tøjet er fremstillet i samarbejde med IBO-design og er 100% dansk produceret. 
Dragten er designet med eneret for DFIF og kan derfor kun anskaffes gennem DFIF. 

Dragt, shorts og bermuda er lavet af Tactel, som er farveægte, formbestandig og kan vaskes 
ved 40° C og tørretumbles. Dragt og shorts er foret. Stoffet er vindtæt og vandafvisende. 

T-shirten er af Green-cotton. Tøjet findes i str. S til XXL.

Tøjet kan bestilles ved telefonisk henvendelse til 
forbundskontoret i Nyborg. Priserne er excl. forsendelse.

Dansk Firmaidrætsforbund
D FIF  Storebæltsvej 11, 5800 Nyborg. Telefon 65 31 65 60. Fax 65 30 14 26



Lokale færdighedskurser: Budgettet sprængt
Instruktør- og lederkurserne i DFIF går over al 

forventning, idet kursusprogrammet for resten af 
sæsonen 1994/95 alle er overtegnet. Men det mest 
glædelige ved at uddanne instruktører og ledere til 
sammenslutningerne er, at flere og flere gule 
instruktører går hjem og fortæller videre, hvad de 
har lært.

I 1994 sprængtes budgettet for tilskud til disse 
lokale færdighedskurser, og det er jo herligt, for det 
er netop meningen med uddannelsen i DFIF, at de 
uddannede instruktører skal bruges, hjemme i 
klubben, i sammenslutningen eller i kredsen.

I dette forår er der allerede blevet afviklet man
ge lokale færdighedskurser. Mange flere er på vej, 
så det ser ud til, at 1995 kommer til at overgå 1994.

Hvad lærer man så på disse lokale færdigheds
kurser? Man lærer den grundlæggende teknik og 
taktik, hvis man har lyst til at blive bedre i sin 
idrætsgren. Hvis man så har lyst til at lære endnu 
mere, og har mod på at blive instruktør, så melder 
man sig til instruktørkursus I, II og III.

Lokale kurser for medarbejdere, er en anden 
måde at gøre brug af de gule instruktører. I firmaet 
SK Emballage på Fyn har man flere gange inviteret 
medarbejderne til at komme og lære, hvordan man 
bliver bedre til at spille badminton. Instruktørerne 
er uddannet gennem FKS-Odense og foruden at 
afvikle grundkurser for SK Emballage har de to 
instruktører afviklet kurser for Fyns Amtskreds.

Med venlig hilsen, Jane H. Andersen.

Medlemspleje
Ved at holde lokale grundkurser plejer sam

menslutningen sine medlemmer. De der har lyst 

til at blive bedre i sin idrætsgren får mulighed for 

det, og samtidig kan de lokale grundkurser skaf

fe nye medlemmer til, fordi nye medlemmer fra 

starten kan blive ordentligt instrueret i den 

idrætsgren, de har meldt sig til. Det giver lyst til 

at fortsætte.

Til andre sammenslutninger, der har lyst til at 

afvikle lokale grundkurser, vil jeg blot sige: Kon

takt jeres kursuskontaktperson, der ved alt om 

disse kurser.

Følgende har afviklet lokale grundkurser
Aalborg Firma Sport............. ...riffelskydning

Aalborg Firma Sport............. ...to kurser i billard

Brønderslev Firma-Sport ...... ...billard

Københavns Firma Sport.

Projekt Idræt er også arbejde ....billard

S. K. Emballage, Odense

via FKS, Odense .................. ..badminton

Holbæk Firma Sport.............. ..badminton

Horsens Firma Idræt............ ..pistol

Struer Firma Idræt ............... ..to kurser i bowling

Haderslev Firma Sport.......... ..kegler

p  — — — — — — — — — — — — — — — — — -|

; Gå foråret i møde
I Til tidligere, nuværende og kommende kursi- 
| ster. Nu har du chancen for at sætte kulør på \ 
i foråret. I
J Uddannelsesblusen er nu trykt i T-shirts-kvali- I 
I tet, og du kan købe den for 50,- kr. T-shirten 
| åndes i størrelserne XXL, XL, L og M.
| Partiet er begrænset, så skynd dig at kontakte \ 
I forbundskontoret og sikre dig en forårsbluse. I
I------------------------------------------------------------- 1
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A f Preben Nielsen 
Foto. H. C. Gabelgaard Økonomisk

Det er Socialdemokratiets tanke, at bygge de to firmaidrætshaller sammen 
med den nærliggende Veldtoftehal, og derefter kommunalisere EFI-halleme 
ved at lægge dem ind under Esbjerg Idrætspark, siger de to byrådsmedlem
mer, Birgit Petersen og Ralph Jørgensen.

Socialdemokratiet ønsker at 

kommunalisere de to firma- 

idræts-haller i Esbjerg og 

lægge dem sammen med 

Veldtoftehallen.

Den socialdemokratiske
byrådsgruppe i Esbjerg er 
parat til at yde Esbjerg 

Firmaidræt en hjælpende hånd, fordi 
EFI befinder sig i en vanskelig tid 
med både underskud og lederkrise.

De to socialdemokratiske byråds
medlemmer Birgit Petersen og 
Ralph Jørgensen oplyser, at det er 
partiets tanke, at bygge de to firma
idrætshaller i Esbjerg sammen med 
den nærliggende Veldtoftehal ved 
hjælp af en gang. Derefter er det 
planen at kommunalisere EFI-haller- 
ne ved at lægge dem ind under 
Esbjerg Idrætspark.

Birgit Petersen og Ralph Jør
gensen håber at kunne samle poli
tisk flertal for ideen med hallerne i 
Esbjerg, men pointerer, at Socialde
mokratiet ikke ønsker at presse 
noget ned over hovedet på Esbjerg 
Firmaidræt.

Positivt samarbejde
- Vi vil lægge op til et positivt 

samarbejde med EFI og lover, at fir
maidrætten vil få en god behandling

med hensyn til haltid. Vi tror, at 
Esbjerg Kommune kan befri EFI for 
det økonomiske åg og samtidig gen
skabe glæden ved lederarbejdet, 
påpeger Birgit Petersen og Ralph 
Jørgensen.

Om "tilbudet" fra Socialdemo
kratiet siger formanden for Esbjerg 
Firmaidræt, Jens Lykke:

- Partiets tanke om at kommuna
lisere EFI-hallerne er venligt ment, 
men bestyrelsen kan ikke selv træffe 
beslutning om, at hallerne eventuelt 
skal lægges ind under Esbjerg 
Idrætspark. Det er op til generalfor
samlingen at afgøre dette. I første 
omgang tager vi en snak med kom

munen og håber, at den i større grad 
end tidligere vil leje sig ind i vore 
haller, specielt i weekenderne, siger 
Jens Lykke.

Manglende udlejning
Esbjerg Firmaidræt holder gene

ralforsamling mandag den 24. april 
og møder frem med et underskud på
200.000 kr. Årsagen til det store 
underskud skyldes primært mang
lende udlejning af de to haller i 
weekenderne, oplyser Jens Lykke.

På lederfronten mangler Esbjerg 
Firmaidræt folk til badminton, moti
onsudvalget, dart og billard.

□

Kursuslederen er 
prikken over i'et

V ærdien ligger hos de frivillige ledere. Det fik 
uddannelsesudvalget et tydeligt bevis på i 
weekenden den 1.-2. april, hvor de fleste af 

udvalgets kursusledere var samlet til træf i Middelfart.
For at et kursus er i top og fungerer optimalt, er prik

ken over i'et - kursuslederen. En kursusleder sørger for, 
at kurset afvikles under de rammer der er afstukket og 
således, at kursisterne får mest muligt med hjem. Men 
en kursusleder kan også sætte stemning på et kursus, 
for samvær og godt kammeratskab er vigtigt på DFIF's

kurser, hvor man også mødes for at udveksle erfaringer 
fra ens arbejde hjemme i sammenslutningen.

Erfraringsudveksling og stemning var der masser af 
på kursusledertræffet, hvor emnerne blandt andet var 
"kropssprog" og "hvordan kan kurser i DFIF gøres end
nu bedre".

Kursuslederne havde mange gode ideer med til 
udvalget, og disse vil nu blive indarbejdet i kursusmate
rialerne.

Som inspirator i "kropssprog" gav Susan Schluter 
oplæg og inspirerende øvelser. Tak for en herlig week
end.

Med venlig hilsen, Jane H. Andersen
Uddannelseskonsulent, DFIF
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A f John Thrane

Når formanden for Helsingør Firma Idræt, Niels Gre
gersen, den 25. april fejrer 50 års fødselsdag med 
Åbent Hus i HFI’s Aktivitetscenter i Helsingør, 

kan man være sikker på at træffe alt hvad der kan krybe 
og gå af idrætsledere fra nær og fjern.

Listen over tillidsposter er så lang som en indkøbssed
del til Bilka, og vidner om en engageret lederskikkelse der 
er med hvor beslutningerne tages:

Næstformand i Helsingør Sportsunion, bestyrelses
medlem i Helsingør Idrætspark, medlem af Folkeoplys
ningsudvalget i Helsingør, udvalgsmedlem i Idrættens 
Samarbejdsudvalg i Frederiksborg Amt (ISFA), næstfor
mand i DFIF’s Frederiksborg Amtskreds, komitemedlem i 
“Helsingør Rundt", blot for at nævne nogle få, ligesom 
DFIF også har gjort brug af ham i byggeudvalget, da for
bundskontoret i Nyborg skulle opføres.

Indgangsvinklen til firmaidrætten var, da Niels i 1974 
startede en bordtennisturnering sammen med værftet i 
Helsingør. Det førte til, at Niels hurtigt kom med i DFIF’s 
bordtennissektion, en kort periode som formand. I 1978

KLUBSYSTEM 2001 
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♦  Et modulopdelt system, hvor selve grandsy
stemet indeholder faciliteter, det hoaoteier

♦  Specielt modul designet til firrøaidnet Til-

aktivitetsliste pr. klub.

Herudover moduler til;
#
♦
♦
•  Medlemskort
♦  Import/export

integration med CONCORDE ØKONOMI
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in -d a ta
Tlf. 4588 6459

Dannebrogs Allé 7 2800 Lyngby

Firmaidrætten skal samle de ledige op, så de gennem 
idrætsligt samvær får en mere meningsfyldt hverdag, 
siger Niels Gregersen, der med HFI's nye Aktivitetscenter 
også kan sætte handling bag ordene. Foto. -jt.

blev han valgt til posten som næstformand for HFI, og i 
1981 valgtes han til formandsposten.

De ledige skal samles op
Niels er kendt for at være sine meningers mand, skarp 

og kontant i en debat, også når meningerne går på tværs 
af dem på “bjerget". På DFIF's repræsentantskabsmøder 
kan styrelsen altid være sikker på, at Niels er god for en 
kommentar til tingenes tilstand i forbundet, men han 
betegner dog DFIF som et sundt og veldrevet forbund.

- DFIF gør er godt stykke arbejde. Jeg finder det helt 
på sin plads, at firmaidrætten gør en indsats, så de ældre 
kan fortsætte med at dyrke motion, og jeg mener, at en af 
de helt store opgaver for firmaidrætten er at samle de 
arbejdsledige op, så de gennem idrætsligt samvær kan 
hjælpes til at få en meningsfyldt tilværelse, siger Niels 
Gregersen, der med HFI’s nye Aktivitetscenter nu også 
kan sætte handling bag de smukke ord.

Hver formiddag ugen igennem er HFI’s Aktivitetscen
ter fyldt med pensionister, efterlønsmodtagere og arbejds
ledige, der spiller billard, dart, skak og kort.

Fremtiden tegner lys
Ellers er det de traditionelle idrætter, fodbold, badmin

ton, billard og bordtennis, der dominerer i HFI, men nye 
aktiviteter kommer hele tiden til, en udvikling der er ble
vet forstærket efter at HFI i 1993 købte Helsingør Fodbold 
Clubs klubhus. I årene forinden havde HFI ellers ført en 
omskiftelig tilværelse i lejede lokaler, og uden fuldt kom
munalt tilskud til aktiviteterne.

Efter at HFI i 1990 blev ligestillet med andre foreninger 
i Helsingør, har HFI oplevet et friskt pust, og Niels ser 
optimistisk på fremtiden.

- Vi har idag et fortræffeligt samarbejde med kommu
nen og de andre foreninger i Helsingør. Med vores nye 
Aktivitetscenter, der er ideelt til familieprægede aktivite
ter, har vi nu mulighed for at skabe et godt klubliv. Sidste 
år anlagde vi tre petanquebaner og en minigolfbane, og vi 
er på vej med en naturgolfbane og en kroketbane, slutter 
fødselaren, der afslører, at han har planer om at trappe lidt 
ned fra tillidsposterne, og nyde fritiden sammen med 
familien.

□



Mørke udsigter
A f Asger Rosenberg

Fremtiden tegner dyster for 

idrætten i Tjekkiet, efter at 

firmaerne har lukket for den 

økonomiske støtte. Sponsor

støtte er klubbernes eneste 

chance for overlevelse. 

Firmaidræt bringer her 

anden del af artiklen om 

idrættens vilkår i Tjekkiet

Den barske nye verden under 
markedsøkonomien har ikke 
kun holdt sit indtog i Motor- 

let-klubben i Prags grå industrikvar
ter. Den er nået ud til den fjerneste 
afkrog af Tjekkiet. Det mærker advo
katen Michal Poupe fra organisatio
nen CSTV, der organiserer omkring 
6000 af Tjekkiets idrætsklubber. Det 
er også gennem CSTV, at de fleste 
klubber nu får de penge, som udgør 
deres hovedindtægtskilde.

Rige onkel væk
Michal Poupe hører alle steder 

de samme klager, som lederne i 
Motorlet har givet udtryk for:

- De mangler alle steder penge til 
at holde gang i klubberne. Klubber
ne er blevet frie, men de har ikke 
penge til at bruge friheden til noget, 
lyder advokatens nedslående dom. 
Michal Poupe siger, at mange klub
ber har skåret kraftigt ned på deres 
aktiviteter. De har ikke længere råd 
til at tilbyde så mange og dyre akti
viteter, som virksomhederne tidlige
re som en rig onkel let kunne finan
siere.

Især svømmehallerne har udvik
let sig til økonomiske møllesten, der 
truer med at trække klubberne i 
dybet. Klubberne har fået overladt 
svømmehallerne men har ikke råd til 
dem. Klubberne prøver at slippe af 
med hallerne til kommunerne, eller 
også lukker de dem.

Oppustede medlemstal

CSTV mærker også de økonomi
ske vanskeligheder i klubberne, når 
organisationen modtager opgørelser 
over antallet af medlemmer i klub
berne. Tallene bygger på en blan
ding af fantasi og spekulation, fordi 
foreningerne kan få en vis finansiel 
støtte af CSTV i forhold til antallet 
af medlemmer:

- Medlemstallene er alt for høje. 
Vi ved godt, at tallene er forkerte, 
men vi har ikke mulighed for at kon
trollere dem, siger Michal Poupe, 
der tegner fremtiden i dystre farver:
- Vi ser ikke fremskridt nogen ste
der. Det bliver faktisk værre. Kun 
med en sponsor er klubberne i stand 
til at holde sig i live.

Toget kører stadig
De store fagforeningerne holder 

sig nu også langt borte fra fir
masporten. I deres mastodonthus, 
hvis størrelse står i skarp modsæt
ning til deres nuværende betydning, 
øver de tidligere så magtfulde fag
foreninger sig i beskedenhed og 
prøver at finde en plads, hvor de 
stadig har indflydelse. Men de har 
ikke længere kræfter eller ressourcer 
til at organisere ferie, fritid og idræt 
for deres medlemmer. Nu gælder det 
om at skaffe medlemmerne en bedre 
løn og gode arbejdsbetingelser.

Kun en fagforening bruger stadig 
penge på idrætten. Det er jernbane
forbundet, der organiserer ansatte 
ved de tjekkiske statsbaner. De er 
endnu ikke blevet privatiserede og

er landets største arbejdsplads.
Tidligere hed alle jernbaneklub

berne for det meste Lokomotive. Det 
navn har mange foreningerne nu 
kastet af sig, blandt andet fordi jern
baneforbundet ikke længere giver 
tilskud til transporten.

Pengekassen er imidlertid stadig 
åben i forbundet. Det giver støtte 
både til aktiviteter i Tjekkiet og i 
udlandet - omkring 600.000 koruner 
(140.000 d.kr.) om året. Forbundet 
har også hvert år to mio. koruner 
(450.000 d.kr.) klar, der er beregnet 
som tilskud til nyinvesteringer ude i 
klubberne.

Med ord og vendinger, der end
nu har en svag klang af den kommu
nistiske æras alvorsfulde taler, for
klarer vicepræsidenten i jernbane
forbundet, Jaromir Dusek, hvorfor 
forbundet stadig giver idrætten en 
økonomisk håndsrækning:

- Ved jernbanerne har vi en lang 
tradition for at dyrke sport, og vi er 
medlemmer af det internationale 
jernbaneforbund. Derfor forventer 
medlemmerne, at vi hjælper spor
ten. Desuden giver sporten folk en 
mulighed for at berige sig og møde 
andre mennesker i en social sam
menhæng, mener Jaromir Dusek.

Endnu. Hvordan det går, når 
statsbanerne bliver privatiserede, 
tør Jaromir Dusek ikke spå om.

Klubberne i Tjekkiet er blevet frie, 
med de er for fattige til at bruge fri
heden til noget, mener advokat 
Michal Poupe fra den overordnede 
idrætsorganisation i Tjekkiet, CSTV. 
Foto. Asger Rosenberg.

Tjekkiet: Frem
tiden tegner dyster for idræ
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A f John Thrane

A nsøgningerne til Initiativpuljen til Åbent Hus 
dagen den 17. september er nu begyndt at 
strømme ind. Der tænkes kreativt og utraditio

nelt rundt omkring i sammenslutningerne, hvor man fle
re steder har fundet spændende samarbejdspartnere til 
at skabe opmærksomhed om firmaidrættens idrætstil
bud. Der er ingen tvivl om, at Åbent Hus dagen vil blive 
en spændende og indholdsrig dag for alle involverede. 
Der er tilsyneladende ingen grænser for ideerne, der 
spænder lige fra middelaldermarked og ballonopstig
ning, til en “idrætsfabrik’’ og Kresten Poulsgaards pølse
vogn.

En anderleders arbejdsdag
Under overskriften “Idrætsfabrikken Kolbøtten” ind

byder Slagelse Firma Sport til en anderleders arbejds
dag, hvor produktionen er glæde, sjov og sved. Idrætsfa
brikken skal bl.a. indeholde work out, familiemotion, 
gamle idrætslege, petanque, gøgl, motionsbold, curling, 
bordtennis og skattejagt. Det er tanken, at de “ansatte” 
inden arbejdsdagen får udleveret et stempelkort, der 
skal påstemples mindst 5 aktivitetssteder, inden “løn
nen” kan udbetales i form af et glas velskænket fadøl 
eller en sodavand, fortæller Jørgen Pilegaard fra Slagel
se Firma Sport.

Kresten Poulsgaards pølsevogn
I Struer vil man stille et sandt overflødighedshorn af 

aktiviteter op, og aktiviteterne skal samles omkring 
Struer Firmaidræts nye aktivitetscenter, Struer Centret. 
Man forventer op imod 2000 deltagere i løbet af Åbent 
Hus dagen, der i et tidsrum fra 10.00 - 17.00 vil byde på 
bowling for hele familien, en Bungee-Run maskine, fami
lieorienteringsløb i Struer by, ringridning på cykel for 
børn, ringridning på heste og elastikspring. Som rosinen 
i pølseenden har man lavet en aftale med Kresten Pouls
gaards pølsevogn, hvor man både kan få stillet sulten og 
få en politisk diskussion med indehaveren himself.

I ugen op til Åbent Hus dagen afvikles en tegnekon
kurrence for børnene, og indbudte firmaer kan på særli
ge firmastande fortælle om deres idrætstilbud til medar
bejderne. For børnene bliver der lavet en datastue, hvor 
børn og andre barnlige sjæle kan spille computerspil, og 
hvis børnene er trætte af deres legetøj, kan det byttes 
på et kræmmermarked for børn.
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Petanquekugler
og tilbehør

til særdeles rimelige priser 

Tlf. 86 42 32 64. Fax. 86 40 70 96

Middelaldermarked i Ikast
I Ikast vil man skabe opmærksomhed omkring Åbent 

Hus dagen med afholdelse af et middelaldermarked på 
torvet i Ikast lørdag den 9. september. Gøglere fra hele 
Jylland vil blive inviteret til gøglertræf, og der vil blive 
spillet gadeteater for fuld udblæsning, fortæller Freddy 
Juhl fra Ikast Familie- og Firma Idræt. På selve Åbent 
Hus dagen bliver dagen afsluttet med ballonopstigning 
med en varmluftsballon.

Initiativpuljen til
De Festlige og Initiativrige Forslag

Hvad er det for en pulje?
I forbindelse med det landsdækkende Åbent Hus 
arrangement søndag den 17. september 1995 har 
DFIF hensat 200.000 kr. til fremme af festlige, fanta
sifulde og målrettede initiativer.
Initiativerne kan omfatte alle former for aktiviteter 
eller tiltag i forbindelse med arrangementet - det 
være sig før, under og efter Åbent Hus arrangemen
tet:

Hvor meget kan der støttes med?
Op til 50% af de faktiske udgifter, dog max. 10.000 
kr. pr. sammenslutning.

Hvad kan der søges til?
1. En god markedsføringsidé (PR) som optakt til og 
fokusering på Åbent Hus-arrangementet
2. Afviklingen af selve arrangementet
3. Aktiviteter i forbindelse med opfølgning af arran
gementet, PR og evaluering af kampagnen.

Hvornår søger man?
Så hurtigt som muligt! Ansøgningerne vil blive 
behandlet løbende (1 gang om måneden) af PR- og 
markedsføringsgruppen og de godkendte ansøgnin
ger vil løbende blive omtalt i Firmaidræt - så andre 
også kan få glæde af en god idé.

Hvordan søger man?
Ved at indsende en idébeskrivelse og et budget til 
forbundskontoret.

Er der nogen ansøgningsfrist?
Nej, uddelingen vil finde sted efter princippet 
“først til mølle” - så det er bare med at komme ud af 
starthullerne.
Bemærk: Der kan ikke søges hos Regnbuen til 
Åbent Hus-aktiviteter.
Yderligere oplysninger kan fås ved henvendelse til 
forbundskontoret, spørg efter John eller Anette.
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Vordingborg 
Firma Sport

afviklede den 1.-2. april det efter
hånden traditionsrige træfstævne 
som 3-kamp. De 33 hold havde alle 
en fornøjelig weekend, oplyser for
bundskonsulent Jørgen Ramussen 
fra arrangørgruppen, der måtte kon
statere en nedgang fra 48 deltagen
de hold sidste år.

- Nedgangen skyldes muligvis, at 
vi afholdt stævnet 14 dage senere, 
Desuden mener vi at, det er tiden at 
få en ny aktivitet ind istedet for bad
minton. Det skyldes at der er for 
stor styrkeforskel. Folk spiller på tid, 
og der er ingen der synes det er 
sjovt at tabe eller vinde 50-0, siger 
Jørgen Rasmussen.

Træfstævneudvalget har allerede 
ideen til en helt ny aktivitet næste 
år istedet for badminton, men vil 
endu ikke afsløre hvilken.

Åbent Hus
Formanden for Randers Firma- 
Sport, Tonny Andersen, fylder 
den 9. maj 50 år.
I denne anledning, ønsker vi i 
Randers Firma-Sport at festlig
holde dagen med et Åbent Hus, 
lørdag den 6. maj, i tidsrummet 
mellem 13.00 og 17.00 i:
Randers Firma-Sports klubhus, 
GI. Viborgvej 50, 8900 Randers. 
Med venlig hilsen 

Bestyrelsen

Aalborg Firmasport
er nu ved at få gang i deres seni

oridrætsprojekt "Ud af røret". Den 1. 
april er Kirstine Hjøringgaard ansat 
som projektleder. Kirstine har stået 
bag senioridrætsprojektet Hasseris 
Seniorsport i Aalborg.

Målet med projektet "Ud af 
røret "er at undersøge, hvorledes et 
samarbejde mellem en kommune 
(Aalborg), en idrætsorganisation 
(DFIF/Aalborg Firmasport) og virk
somheder i byen kan styrke og 
udvikle senioridrætskulturen på alle 
fronter, både fysisk, psykisk og soci
alt, og sikre en glidende overgang 
fra arbejdsliv til den 3. alder.

Ringkøbing og 
Om egns Firmaidræt

(ROFI) er allerede nu begyndt at 
gøre reklame for det første Lands- 
stæf i Ældreidræt. Træffet skal afvik
les over tre dage, fra den 6.-8. okto
ber. Træffet er ikke for de “super 
atletiske” ældre, men for alle der 
ved, at motion er godt for blodom
løbet og humøret.

Det er “Motion og Samvær” i 
ROFI der står bag landstræffet, og 
der bydes på et væld af aktiviteter. 
Lige fra gymnastik, dart, bowling og 
skydning, til kortspil, skak motions
center, badminton, og ikke at for
glemme aftenfest!

Tilmeldingsblanketter vil blive 
udsendt i august måned, med sene
ste tilmelding i starten af septem
ber. Tilmeldingsblanket kan fås ved 
henvendelse til ROFI-Centret, tlf. 97 
32 24 55.

Grenå Firmasport
har i anledning af Grenå bys 550 

års jubilæum besluttet at genoplive 
Kolindsundmarchen. Det sker i sam
arbejde med Grenå Fodslaw.

Kolinsundmarchen finder sted 
den 29. april 1995, med fælles start 
kl. 10.00 for de tre ruter på hen
holdsvis 25, 10 og 5 km. Der er 
rastepladser på ruterne, og ruteaf
mærkningen sker med Fodslaw pile. 
Det koster kun 10 kr at deltage, og 
der er et diplom til alle.

Yderligere oplysning om Kolind

sundmarchen, der går gennem et 
meget naturskønt område med mas
ser af fugleliv, kan fås hos Jørgen 
Jensen, tlf. 86 38 14 67, eller Erna 
Sørensen, tlf. 86 32 15 12.

Firmaidræt i 
Varde og Omegn

gentager succesen fra sidste år 
med FIVO's femmer, der er en for
nøjelig idrætsweekend, hvor firma
hold dyster i fem forskellige discipli
ner, indefodbold, volleyball, kroket, 
petanque og dart. Stævnet afvikles 
den 29.-30. april i og omkring Lykke- 
gårds-Hallen med aftenfest lørdag, 
hvis tilslutningen er til det.

Sidste år deltog 8 firmahold, og 
Jens Ole Pedersen og Christian Arp 
fra FIVO håber på en fordobling i år. 
Holdene skal bestå af 6-8 deltagere, 
heraf mindst to piger.

Skive og Om egns 
Firma Idræt

tog hul på det nye år med at 
afholde en stor legedag for hele 
familien i samarbejde med SHIF 
(Skive Handicap Idrætsforening). Ca.
200 deltog i den fælles opvarmning, 
og bagefter kunne man prøve seks 
forskellige aktiviteter: rullebrædt, 
boccia, hockey, gamle idrætslege og 
som noget helt nyt, tæppecurling og 
indendørs kroket.

Tæppecurling er et sjovt spil, lidt 
i familie med boccia og petanque.
Det vil helt sikkert hurtigt vinde ind
pas både for børn, ældre og handi
cappede og alle andre, skriver med
lemsbladet SOFI-Motionisten, der 
også lover, at SOFI i samarbejde 
med SHIF vender tilbage næste år 
med en familidag, hvor man vil 
præsentere to nye aktivteter.
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DFIF og LD områderne

Nyt vandrehjemskort
Få dit navn på et kort, der 

åbner 5.000 døre til vandrehjem 
over hele verden!

Det nye vandrehjemskort for 
1995 koster kun 50 kr. Med det på 
hånden får du adgang til over 5.000 
vandrehjem i 62 lande verden over. 
Du kan købe kortet på alle vandre
hjem, turistkontorer og hos DFIF, tlf. 
65 31 65 60, spørg efter Lis Nielsen.

Rekord-tilmelding 
til Vätteren Rundt

En måned før tilmeldingsfristen 
til det 30. motionscykelløb Vätteren 
Rundt må arrangørerne overveje at 
sige stop for tilmeldinger. Der er nu 
registreret knap 16.000 deltagere, 
og generalsekretær, Jan Svensson 
oplyser, at man siger stop når tallet 
rinder de 16.200 deltagere.

Vätteren Rundt er en del af den 
fællesnordiske cykelklassiker "Skan- 
dinavienløbet" sammen med det 
danske “Sjælland Rundt” , det finske 
“Prikka-loppet og det norske "Tele
mark Tours".

Nyt momshæfte

MOMS

Vedr. deltagelse i de lokale 
dommerudvalg (LD områder)

Det er tidligere meddelt, at DFIF 
kan besætte en plads i de forskellige 
LD-områder. IU vil hermed opfordre 
sammenslutningerne til at gøre brug 
af denne mulighed for at få indflydel
se på hvilken kategori af dommere, 
der påsættes DFIF's kampe.

Reglerne omkring sammensæt
ning af LD områderne er, at såfremt 
DFIF ikke benytter pladsen i områ
det, tilfalder denne plads DGI. Vi 
skal derfor anmode om, at der gives 
besked til idrætsudvalget ved Knud 
Busch om, hvem man ønsker sat ind 
i de enkelte LD områder - senest i 
slutningen af april måned.

Der bliver ikke ydet tilskud fra 
DFIF til arbejdet i LD områderne. 
D.v.s. at såfremt der skal ydes til
skud til arbejdet i LD området, er 
det de deltagende kredse og sam
menslutninger der skal betale.

LD områderne følger ikke amts
grænserne, og derfor har der enkelte 
steder været problemer med at finde 
ud af hvilke LD områder sammen
slutningerne tilhører. IU har udar
bejdet en oversigt over hvor sam
menslutningerne hører til. Oversig
ten er rundsendt til DFIF's kredse 
og sammenslutninger, men kan 
også fås ved henvendelse til sekre
tær for IU, Kim T. Jensen, på for
bundskontoret.

100 års jubilæums
program fra DIF

Det er dem i de korte bukser - de 
aktive - der skal fejres, når DIF næste 
år fejrer 100 års jubilæum med et 
omfattende jubilæumsprogram. 23 
europa- og verdensmesterskaber bli
ver afviklet næste år, med håndbold- 
EM for kvinder og badminton-EM 
som de største trækplastre publikum
mæssigt.

Der er dog også tænkt på bredden 
med Veteran Games i Herning og et 
internationalt ungdomsstævne for 
børn og unge i alderen fra 12 til 18 år 
med Aalborg som vært. Deltagerne 
vil komme fra Aalborgs 23 venskabs
byer, og skal konkurrere i 30 forskelli-

Per A m oldi har begået D IF 's jubilæums
logo, der b lev  præsenteret ved et arran
gement på Tuborg, der har sponseret 
ungdomslegene i Aalborg m ed 1,2 mio. 
kr.

ge idrætsgrene.
Allerede til oktober tages der hul 

på festlighederne med udgivelsen af 
et idrætshistorisk to-binds værk på 
700 sider, ligesom der er planlagt en 
tv-serie om idrætten gennem 100 år i 
samarbejde med DR-tv.

3M
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er foreligger nu et 
nyt informations
hæfte, “Moms ‘95" 

om idrætsforeninger og 
moms. Hæftet omhandler 
de momsmæssige forhold, 
der gør sig gældende i 

idrætsforeninger. Foreninger, der sælger varer og 
momspligtige tjenesteydelser for mere end 20.000 kr. om 
året, skal momsregistreres og afregne moms til told- og 
skatteregionen. Moms ‘95 giver bestyrelsesmedlemmer i 
foreninger svar på alle væsentlige spørgsmål vedrørende 
opgørelse og betaling af moms.

Moms ‘95 er udgivet af Idrættens Fællesråd og er rund
sendt til DFIF’s kredse og sammenslutninger, og kan fås 
ved henvendelse til DFIF’s forbundskontor i Nyborg.

Specialfirma for:
Medaljer 
Emaljeemblemer 
Maskinbroderede emblemer 
Vævede emblemer 
Selvklæbende emblemer 
Blazer emblemer (guldtræk) 
Vimpler Bælter Spænder 
Tørklæder Slips
Vi fremstiller gerne en gratis rentegning 

Rekvirer vor store brochure!

G.K. Pedersen ApS 
Fuglevadsvej 75,2800 Lyngby



Mangeårige 
ledere i Morsø

Da Morsø Firmasports afholdt 
repræsentantskabsmøde den 6. 
marts, modtog fire mangeårige frivil
lige ledere forbundets hæderstegn.

Torben Hellegaard, medlem af 
billardudvalget fra starten i 1977.1 
1979 blev han formand for udvalget, 
og i 1987 blev han valgt til kasserer
posten og forretningsudvalget (F.U.).

Jørgen Larsen, medlem af Sal- 
lingsundløbsudvalget siden 1980.1
1982 blev han formand for aktivi
tetsudvalget, og sidder idag med i 
F.U., hvor han har ansvaret for løb, 
svømning og volleyball.

Poul Noppenau, medlem af fod
boldudvalget siden 1980, og fra
1983 formand for udvalget. Fra 1986 
har han siddet i F.U., hvor han vare
tager sekretærposten.

Bent Kristiansen, medlem af 
skydeudvalget siden 1978, og stadig 
aktiv skytte.

Hæderstegnene blev overrakt af 
styrelsesmedlem i DFIF, Kristian 
Hansen, Grindsted.

Hæderstegn i 
Aabenraa

På Aabenraa Firma Idræts 
repræsentantskabsmøde den 28. 
februar 1995 modtog tre ledere i 
AAFI forbundets hæderstegn.

Kaj Christiansen startede i 1985 
som formand for fodboldudvalget i 
AAFI. Allerede to år efter blev han 
valgt til næstformand, og i 1991 
valgtes han til formandsposten i 
AAFI. Kaj er tillige formand for 
idrætsudvalget i Sønderjyllands 
Amtskreds, og som næstformand i 
kredsen deltager han også i ISSA 
(Idrætssamarbejdsudvalget i Søn
derjyllands Amt).

Leif Iversen har i 10 år været 
medlem af badmintonudvalget og er 
også AAFI’s EDB-ekspert. Det har 
medført, at Leif er blevet "kapret" 
af bowlingudvalget til det store 
arbejde med at føre udvalgets EDB- 
gennemsnitslister der udarbejdes 
hvert halve år. Det giver en masse 
weekend-arbejde, men det bliver 
altid udført med godt humør.

Birthe Vollsen har i 10 år været 
medlem af kegleudvalget, og idag er 
hun næstformand i udvalget. Det 
indebærer, at hun tage sig af udlej
ningen af bane sammen med bane-

Formand for AAFI, Kaj Christiansen 
modtog forbundets hæderstegn.

inspektøren, og hun er altid med i 
forreste række på idrætsårsmøder
ne, hvor beslutningerne træffes.

Hæderstegnene blev overrakt af 
DFIF’s næstformand, Jørn Godt.

Justesen ny 
formand

Formanden for Brønderslev Fir
ma-Sport, Jørgen Justesen, blev på 
generalforsamlingen i Idrætssamvir
ket i Brønderslev den 20. marts 
valgt til ny formand. Jørgen Juste
sen afløser Svend Andersen fra 
Brønderslev Idrætsforening, der har 
været formand for Idrætssamvirket i 
fem år.
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Multiidrætsdag i Fjerritslev
1 Nordjyllands Amts

kreds tænker de 

utraditionelt. 

Sommerstævnerne i 

fodbold, håndbold og 

skydning er lavet om 

til en Multiidrætsdag

A f John Thrane

T a’ med til Multiidrætsdag i 
Fjerritslev den 11. juni, hvor 
der er aktiviteter og lege for 

hele familien. Sådan lyder den glade 
opfordring fra Nordjylland.

Hvert år afvikler firmaidrætten 
kredsstævner, der samler en masse 
idrætsfolk på forskellige steder og 
på forskellige tidspunkter. Hvorfor 
ikke samle dem på et sted, og gøre 
kredsstævnet til en fest- og familie
dag?

Samler sommerstævnerne
Den idé har en arbejdsgruppe fra 

DFIF’s Nordjyllands Amtskreds 
arbejdet videre med, og det er resul
teret i, at amtskredsen samler som
merstævnerne i fodbold, håndbold 
og skydning ét sted. Derved samler 
man omkring 500-600 deltagere, og 
hvorfor så ikke slå to fluer med et 
smæk, og lave nogle aktiviteter for 
resten af familien?

- Vi har forlods 500 deltagere til

vores kredsstævner, så hvorfor ikke 
give deltagerne mulighed for at tage 
familien med og få en idrætsweek
end ud over det sædvanlige, fortæl
ler Per Møller Jensen fra arbejds
gruppen, der også tæller formanden 
for Nordjyllands Amtskreds, Thor
kild Carlsen og Finn Lund Pedersen.

Arbejdsgruppen har allieret sig 
med de lokale spejdere, en naturvej
leder, og den lokale idrætsforening i 
Fjerritslev står for bespisningen 
under hele Multiidrætsdagen.

Aktiviteter i massevis
Der bliver masser af mulighed for 

idræt og samvær i Fjerritslev den 11. 
juni. Allerede lørdag den 10. juni går 
det løs med Put & Take fiskeri i en 
lille sø tæt ved Fjerritslev. Her kan 
man fiske i 23 timer, og lørdag aften 
tændes der bål og fiskene steges og 
spises.

Om søndagen fra kl. 10.00 til
17.00 går det så for alvor løs med

aktiviteter i og omkring Fjerritslev 
fritidscenter.

- Svømmehallen bliver åbnet, og 
der bliver arrangeret familietennis, 
beach volley, Street basket, hockey 
og en vandretur med en naturvejle
der, og man kan prøve spejdernes 
klatrevæg med kyndig vejledning, 
fortæller Per Møller Jensen, der 
oplyser, at man også har tænkt på 
børnene.

- 1 Fjerritslev findes et område 
der hedder Børnenes By. Her er der 
indrettet en plads hvor børnene kan 
udfolde sig under opsyn. Her findes 
skateboard, rulleskøjter, amfiteater 
og aktivitetsrum.

Arrangørerne regner med, at 
omkring 1000 firmaidrætsfolk og 
deres familier finder vej til Fjerrits
lev den 11. juni. Tilmelding og pro
gram udsendes i slutningen af april. 
Yderligere oplysninger hos: Per Møl
ler Jensen, tlf. 98 92 35 36.
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